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THE "BANKRUPTCY ALTS, 1914 and 1926,

THE WAKEFIELD COUNTY COURT.

IN BANKRUPTCY. No. 1 of 1972,

Registrar.

RIE = JOHN GARLICK LLEWELCLYN POULSON.

RESUMED PUBLIC EXAMINATION OF THE DEBTIR.
BEFORE MR. REGISTRAR GARSIDE

at the Court }L4u31w7 {ﬁﬂg

this 7th day of August, 1972,
PRESENT 3

THE OFFICIAL RECEIVER: Mr, W. A. Bishop.

FOR THE TRUSTEE: Mr. Muir Hunter, Q.C.
Mr. D, -&Gxraham.

FOR THE ATTORNEY GENERAL: Mzs Ge Styrn.
FOR THE DEBTOR: Mr. Le Saffmair.

The above-named debtor, being sworn and examined at the
time and place above mentioned, upon the several questions
following heing put and propounded to him, gave the
several answers thereto respectively following each
question, that is to say :

MR. SLYNN: I wonder, sir, whether before my learned
friend Mr. Hunter addresses you, you would allow me to
address you for a few moments?

THE REGISTRAR: Yes.

MR. SLYNN: I appearz on behalf of the Attorney General.
You will recall that last week an application was made
to you to adjourn the Public Examination of the debtor,
and on that occasion the Attorney General was represen-
ted by codnsel to support the application, Although
I have no doubt whatever the basis of the Attcrney
General's position was clear to the Court, some things
which were said during the course of the application
seem to have led, or may have led, to a serious misunder-
standing, which I am sure that you, sir, as well as the
Attorney General, would consider it most desirable to
have clarified in court before you today.

5ir, in the first place, a number of passages in
the transcript which I have read, the intervention of
the Attorney General is described as ‘being an inter-
vention by the Government. This is based on =

caoamplete misconception, The Attorney General, sir,



has constitutional responsibilities in the administration of the
criminal law which are separate from, and independent of, his
position as a member of the Government. Those responsibiiities
in the area of the criminal law are not the responsibilitiecs of
the Government as such; they are the responsibilities of the
Attorney General, for which, of course, he is answerable tc
Parliament. Thus, in a case like the present where the
prosecution authorities are investigating the case, it is a
matter of concern to the Attorney General in the exercise of

his constitutional function that such investigation should be
properly and fully conducted; or it may, of course, be of
direct concern toc the Director of Public Prosescutions. who is
answerable to the Attorney General.

Similarly, the Attorney General in deciding whether or not
a prosecution should be brought, it is his decision, it is not
a Government decision. When he reviews the evidence in a case
it is faor him, or for the Director of Public Prosecutisns, to
decide w.ether the evidence is sufficient, whether the publis
intercst requires that a proszuution should be brought or should
not be brought, and when he reaches such a decision it is in
the performance of his duty as Attorney General, in the exercise
of his authority as Attorrey General.

Sir, I wish to make clear - and I am obliged to you for +*he
oppcrtunity - that it was becausc, and conly because, cf these
responsibilities and this authority that the Attorney Gencral
appeared before you last week, You will readily appreciate, sir,
that in this, as in othoer cases,. the Attorney General is anxigus
to onsure that the policc should be able, fully and prooerly
to carry out their investigations, and that the Attorney Gencral
or the Director of Public Prosecutions should have ava:i.able to
them the fullest infcrmation about activities which may be
available so that tho prosecution authorities can counsidex it.

In this case, on the last occasion the Attorney General
appeared bocause he was anxious to esnsure, so far as possible,
that the current police investigations should not be prejudiced
or impeded by anything which might be said in the course of
these bankruptcy proceedings. The Attorney General, of ccursc,
acknowledges and recognizes, and gives full weight to, the public
interest invelved in the investigation of the affairs of a
debtor during his Public Examinetion, andthe importance of

ensuring that creditors should investigate the assets which are
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available for collection and distribution on their behalf.

But that is only cne part of the public interest. The
Attorney General is concerned in a way in which, of course, the
Trustee, the creditors and the Official Receiver are not
concerned, maintaining a differcnt, perhaps a widewx, public
interest, and that is the public interest of ensuring that if
there had been criminal offences they should be investigated
and the fullest possible information be considered so that a
decision as to whether there should be a prosecution can be made.
That, sir, is the reasan why the Attorney General intervoned.

At the same time, the Official Receiver, I understand, made
an application equally in his own capacity. He, too, has h's
own status and function, and he has his duties under the
statute. He apps rently thought it right to support the
application to adjourn in the exercise of his function, and
would respectfully submit that it is impossible to describc his
intervention, the interventiecn of the Official Receiver, as tho
intervention of the Secretary of State for the Department of
Trade and Industry,.

May I add this, sir. The application which was made to
you, supported by the Attcrney General, on the last occasion
was in no sense made to you on the basis that all further
enquiries into the present matter s hould be held behind clussc
doors. The applicaticn was an application to do no more than to
adjourn this particular examiration pending the fullest possiblc
police enquiries unless you, sir, had felt it right for further
evidence to be heard under s.25 in private. There was no
suggestion made that the Public Examination should no* be
re-opened in due course.

May I finally mention one other matter which was wraised by
my learned friend Mr. Hunter which was perhaps not replied to at
the time, but which, with the advantage of the transcript, the
Attorney General feels cught to be mentioned. Mr. Huntexr said
that although he could think of two or t hree things which the
debtor in the case might be proceeded against under the bankruptesy
law, he saw - and I qucte - "No reason to believe that Mr,
Poulson would be prosecuted for anything outside the Bankruptcy
Acts". 1, of course, accept that that is Mr. Huntexr's view
because he said it, but, with recspect, it is his view, and it is
his view at this stage. What the position will be when the
police enquiries are finished, he does not know and I do not know.

This Public Examination before you in this court is into the



affairs of one man and is an examination whose liinits awce defined
by the Act and by the authorities. Currently there are other
matters which the police must investigate, which the poalice are
investigating, end will go on investigating.

Whether - and this is an important point - criminal offences
outside the Bankruptcy Acts, offcnces of a wider and perhaps =
different nature, will be revealed, whether those wider or
different offences can be established, and on whose part, depends
on the wider police investigations. You, sir, in the courece
of the argument intervened and made the position very clear.

You gaid at page 6, and I gquote, "Surely the police cnquiry is
far more wide-ranging than the Ufficial Receiver's enquizny™.

Sir, that is the whole point of the police investigaticn, and,
therefore, it should not be assumed that any offences that
eventually appear, if they appear, must necessarily be limited

to bankruptecy offences. In your judgment, you said, sir, that
at one stage you considered whether you should order an enquiry
of the debtor under s,.25, but that you bhad come to the conelusion
that the Public Examination should continue withodt preojudice

to any further application when and if charges are brought.

You, sir, and no doubt my learned friends, fully appicclate
the anxiety of the Attorney General that the police enguiry
should not be prejudiced or impeded in any way. My learncd
friend, Mr. Hunter, dealt with the matter when he was addressing
ycu at page 27 of the tiranscript, when he indicated ways, perhaps,
in which, when the appropriate mament came, you would be in a
positien to take a certain course. I refer to the third
complete paragraph on page 27. Mr. Hunter said in the third
sentenca

" Now, I could well understand a debate of this kind

taking place on a s pecific question. Let me teke a purely
hypothetical questian, I ask your Honour to remember that
no such guestion was ever put by me. 'Did you not pay

Mr. X the sum of Y pounds in order to give you the plans
of the ncw town hall?? You, sir, might think it right
to order that quecticn not to be answered, or alternatively
that a name should be put forward written down, as is the
custom®.
And, sir, obviously it is a situetion which might arise, in which
case a certain course might well have to be taken, and in my
submission that is obviously a matter of some importance, =nd I

have no doubt that the importance of not prejudicing the pclice



enquiries in the way which has already been mentioned con the
occasion of the earlier application will be borne in mind in
the conduct of this enquiry.

Sir, I am most grateful to you for allowing me to address

you before continuing this examination.

THE REGISTRAR: I am most grateful to you for coming, Mr. Slyrn.

MR.

MR.

I think the Attorney General's position was perhaps not made
clear last Tuesday. Certainly the position of the Official
Receiver was made clear. I did recad on Wednesday in the news-
paper that the Attorney General lmd made a written reply to a
Member's question in the House of Commons, when he made it
abundantly clear to the House of Commons what the position cf
his counsel was last Tuesday. I think that it is right that

these proceedings record the Attorney General's position when

the application was made on Tuesday last. I am most grateful
to you,.
SLYNN: I am very much obliged. The Attorney General had ~o

doubt whatever that his position was clear to the Lourt, but
he thought it right, as you say, sir, that the matter should be
put straight on the record.

SAFFMAN: Before my learned friend Mr. Hunter proceeds with
the examination, sir, may I mention two matters. In view of
what my learned friend has said this morning on behalf of the
Attorney General, may I respectfully take the opportunity of
reminding you that you, as thc Court, have the right at any tins
to review any decisicn which you have previously made, whether
on your own motion or on the motion of those appearing before you.

Secondly, that in the examination last Tuesday afternoon,
my learned friend, Mr. Hunter, at timecs indicated that it may
have been that on the 3rd July wher thc hearing had to stop at
lunch time because of Mr. Poulson being taken ill, thatl it was

possible that that illnoss was nnt genuine.

MR. MUIR HUNTER: Oh, no.
THE REGISTRAR: I do not think so.
MR. SAFFMAN: I gained that impression, sir, but, cf course, 1

MR.

accept from my learned friend that ---

MUIR HUNTER: May I make this point clear? As [ understocd
it, the difference of opinion between myself and Mr., Poulson was
that I suggested to Mr. Poulson thet his faint was due to his
inability to answer, whercas Mr. Poulson said no, it was the
size of the figures with which he had been confronted, and I

think the transcript will show that. I did not suggest for a



moment that no-one who saw it could have doubted that it was
extremely genuine.

THE REGISTRAR: I think it was clear to us all that he was quite
unable to proceed.

MR. SAFFMAN: I accept that, of course, sir, unreservedly, but I
did think it advisable in the circumstances - because the hzaring
was adjourned, of course, and I reported to the court and tiicre
was na medical evidence available at that time; dindecd, the only
medical evidence available is of a doctor who saw Mr, Poulson very
shortly before his subsequent examination certifying him fit to
attend - that I ought to get a report from Clayton Hospital, to
which Mr. Poulson was taken. I think it proper, sir, i th=
rnircumstances, in view of the stress that has been laid on eveny-
thing being made public, that I read it out before I put It in
for filing,

THE REGISTRAR: Is this another medical report?

MR. SAFFMAN: It is a report from the hospital, sir, of the condition
of Mr. Poulson on July 3rd by the doctor who examined him at ihnt
time.

THE REGISTRAR: Is reading this report going to cause Mr. Puulson
any embarrassment?

MR. SAFFMAN: Nn, sir. It is dated 7th August, 1972, acddressed to
my firms-

Dear Sir, Mr. J, G, L. Poulson.

With reference :tc your letter dated 4th August, 1972,
reference LS/KMB, 1 saw the above-named patient in the
casualty department of Clayton Hospital, Wakefield, on 3xd
July, 1972, at 1.30 p.m. with a history of having collapsed
during a hearing at the weakefield Court.

At the time of examination he was conscious, co-operative,
and on physical examination nothing abnormal was d:tected.
Hiz blood pressure was 130/90, pulse 86 per minute regular,

E.C.G. within normal limits and no positive neurological

iy WEeTIE PprESEent. Pupils were equal and reacting both
sides. He appeared to be mentally depressed, anxious and
woxnri=d. He had ¢ re-zollection of the collapse in court

initially, but recovered during the later part of the
examination to give a relevant history, and did not complair
of ar; chest pain or dizziness.

My impression was that he appeared to be suffering frnm
2 psychogenic shock for which he was treated with Librium of
five milligrams t.d.s. --="

which I believe is about three times per day.



"I trust you will find the above information adequate™,
and that is signed Dr. Gunwent Kaur, Senior House Officerxr,
Accident and Emergency lepartment. it is perhaps only proper
to add to that, sir, that Mr. Poulson is still cn that course of
Librium, as I am informed by his medical advisers,and I would ask
my learned friend to bear that in mind since it is a very stroy
sedative and does slow down his responses.

THE REGISTRAR: Mr. Hunter, before you begin, you will be aware of
a statement which was issued by Mr. Maudling last week -~ a staie-
ment to the press, I wonder if this might be a convenienrt moment
for me to deal with it. I will read it.

MR. MUIR HUNTER: Certainly. sir. I shall be most obliged.

THE REGISTRAR: He says, "I have seen preliminary reports of what
Mr. Poulson said today at his bankruptecy hearing. If thess
reports are correct, I must make it guite clear that what M=z,
Poulson is saying does not correspond with the truth. I wish to
make ths most vigorous protest against this form of pruceduse
whiclhi allcws Mr. Poulson ..." and he makes four points "to mak:s
any allegation he likes about me withiout notice and in my absence,
and without any opportunity for me to refute them".

Well, now, he mentions first of 211 any allegations beaing
made, Now, these allegations are made as a result of questionz
which are put to Mr. Poulson, and he answers those questions in a
way which he finds to be rslevant toc the guestions, He makes his
answers fully and frankly, as he is bound to do, and, of course, he
must make a Tull and Tiank answer and fecl free to do so, for in
any court proceedings, whecher it be criminal, civil, or a Public
Examination in Bankruptcy, a witness is protected frem any action
in slancer by the defence of absolute privilege.

The second point made is that “these allegatioiis a:2 made
without notice." Well, of coursey; Mr. Poulson has no nu=ice of
the quescion which is going to be put, oz when it is going to be
puto. The third point is "that the matters are mentioned in my
absence?. Well, of course, this is Mr. Poulson's Public
Examination, not Mr. Maudling's, and he has no right of audience
in these pruceedings. The fTourth peint is, "and without any
opportunity for me to refute them", Having no right of audience,
and not being represented by counsel in these proceedings, he has
no opportunity to refute these matters in these proceedings, s2
that all these points which arc made by Mr. Maudling are vslid
points, and it seems to me that in making his statement to the

press he is taking the only opportunity which is open to him, On
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MR.
MR.

MR.

MR.

the other hand, if he were brought before the Court on @ private
examination, he would have an opportunity of refuiing the matters,
but such evidence would be given in private and no publicity would
be given to his answers at all.

It seems to me that when any prominent person is mentioncsd
in these proceedings, the evidence in these proceedings is nout
evidence against those prominent peeple, and could not be sc
uniess it were given orally in proceedings in which they axre a
party. So that to summarize the matter, things which are read
in which the name of a prominent person is mentioned in tiese
proceedings are not in law evidence against them. I think that
summarizes the position.

HUNTER: I am very much obliged to you, sir.

SAFFMAN: May it please you, sir, there is also one othex natter
arising out of the application which was made last week. WMy
learned friend Mr. Hunter on page 1 of the transcript, addressing
you before I made my application, said, "On Friday of .Last wee!:.
my chambers and my instructing solicitors were appraised of two
applications which were tc be made today, one by my friend, Mr.
Saffman, Mr. Poulson's soliciter, and, secondly, by Her Majesty's
Government in what is now the several capacities cf the Secretary
of State for the Department of Trade and Industry and by the
Attorney General,"

There are two poin*s I would like to mention on that. First
of all, that notificatioun was given by me some two weexs previc s.y,
and, secondly, that in co Tar as the Department of Trade and
industry was concerned, ti.at it was not a separate application
but supported my application.

SLYNN: I have made it clear that neither the Secretary of Stats
nor the Attorney General were in any sense acting on behalf of the
Governmant,

SAFFMAN: No. This is the relevant point, sir. I am rot con~
cerned whether or not thsy were acting on behalf of the Government.
What I am concerned abcut, for varicus reasons which may become
apparent in the futuve, is whether or not you decided on one appiti-
cation or *“wo. The Official Receiver tells me that so far as he
is concerned those who appeared for him were supporting my appl’ -
cation and nct making their own. My learned friend for the
Attorney General also confirms that he was supporting my appli-
cation, so that there was, in Tact, only the one application that

was made.

THE REGISTRAR: GSo be it.



MR. MUIR HUNTER: I have no desire to take up the time of the Court
in referring unnecessarily to what has been said. I myself
regarded it as essential that there should have been twoz appli-
cations, Sir, the first application was that Mr. roulson should
nat incriminate himself, and the second one was that the police
should have the opportunity to provide material with which {o
prosecute him. Those seem to me, with respect, toc be two
different applications. I could not conceive that theoy were
being, in fact, made in the same interest.

Now, sir, as regards Mr. Maudling, I think it right that I
should say this. By a writ issued in May, the company known as
I.T.C.5. is being sued by Mr. Poulson's company, Ropergate
Services lLimited, which is itself now in liquidation, for the
sum of £158,000, being the sum which has been referred to i+
these proceedings and which I think I inaccurately stated on tre
last cccasion as £300,000. That is a debt which Mr. Bendall,
the liquidator of Ropergate Scrvices, considered to be due <o
I.T.C.&%. upon their own accoiints,.

Since Mr, Poulson's bankruptcy, vr, rather, since Oetober,
1971, just before his bankruptcy, I1.7.C.S. has become the wholly
owned subsidiary of Interplanning and Design Limited, *nhc company
known here as I.P.D., which bought &ll the shares thervin, irc-
luding the shares held by Mr. Maudling and his son and daughtex.
When tnis action was brougnt against I.T.C.5., an affidavit in
oppasiition tao judgment was made bty one Thomas Edwerd Sweetman, -
chartered accountant, ainl & director of I.P.D., and a person who
has been referred *3 f :qu:=ntly herein as the person dealing witn
Mr. Poulscn at the tiise when he handed over his busineses. He
himself has, by your order, been privately examined. Mr. Sweetmar,
in seeking to advarce grounds on which judgment under O:der 14 -
summary judgment - should not be entered against I.T.L.E. for
£158,00 made an afiidavit of twerty-two paragraphs, which begins
by saying that the crigiial cdirectors of the company were Mr.
Reginald Maudling, Sir BHernard Kenyor, Dr. Williams and Mr.
Harold Boltun, who all resigned their directorships in 1969 and
1970, and in particular Mr. Maudling resigned in June, 1970, when
his son Martin was appointed sole director, and Martin himself
resigned in September, 1971, but concludes by saying that he has
no personal knowledge of these matters at all. "The matters end
facts herein deposed to are either within my own knowledge",
which means the baooks that he looks at, "or have come to my
knowledge from information I bhave obtained as director of I.T.LC.S,,

from the records of I.T7T.L.5. and from the former directors of
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I.T.C.S3., particularly the Right Honourable Reginald Maudling and
Martin Maudling, and are true to the best of my knowledge, infor-
mation and belief."

From that affidavit, sworn to on the 16th June, 1972, thsse
instructing me had formed the view that Mr. Maudling must have
been approached by those advising I.P.D. and Mr. Sweetman regsrd-
ing the issues between Ropergate = that is to say Mr., Poulson’s
Trustee and his liquidator - and I.T7.C.S., and I have no reason to
doubt that that is not the case. We also assumed, before we
examined Mr. Poulson, that Mr. Reginald Maudling would still be
in possession of the original correspondence file between himself
and Mr. Poulson extending over a period of some four years, the
originals of which from Mr. Poulson's side were shown to Mr.
Poulson on the last occasion and were identified by him as personal
letters passing between himself and Mr. Maudling. Mr. Poulson
was asked to explain certain letters which passed betwesn him and
Mr. Maudling after he had identified them, and he was asked fu=-
his explanations.

I am greatly obliged to you, sir, for your observations on
what this enquiry is for, and I was particularly anxiaus that
any matters which appear to in any way reflect on Mr. Maudling
should appear to be catesgorically Mr., Poulson's own opinion, and
accordingly, Mr. Poulson having said in the transcript at question
1601 that these letters were for the purpose of saving Mr.
Maudling's face so that he should not be associated with a company
which had a very large u=bit balance - this was a questicn put by
myself - Mr. Poulsuon a.cepted that in the form, "Thet was a
suggestion that was made to me by Mr. Grimwood". I then went en
to say, as you, sir, may recall, "I would like you now to put that
answer in your own unprompted words; I would not wish 1o appezar
to put words into your mouth", and after, with your leave, the
shorthand writer had rea. that question 1601, Mr. Poulsnn was
asked, "Is that still your answer?”, and he said, "Yes, sir", and
you, sir, then said, "1t toeck a long time to extract that answar,
Mr. Poulscn®. That apreared to me to be the way in which a
material statement by the bankrupt should be tested and affirmed,
that he should appear to say it himself and it should not be
thought by anyone that it was put into his mouth.

Since the last hearing at which Mr. Poulson made those state-
ments, those instructing me have been in touch with the solicitors
advising Mr. Maudling, and it was indicated to them that if there

was anything that Mr. Maudling wished to submit, he could adopt the
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1928,

1829,

Q.

Q.

Now, on the last occasion we dealt with a number of
matters to which the learncd Registrar had drawn our
attention as matters which you had undertaken to look
into, and I am going to remind you of those and ask

you whether, in the time available to yourself, it has
been possible to make any further enquiries. The

first of these that I am dealing with is day 1,

guestion 933, where you were asked about the transaction
involving the house formerly called "Cairn Catto" and

is now called "Clandon" which had been conveyed to your
wife on repayment of the Wakefield Building Socicty
mortgage, and then re-mortgaged by her, and you had said
that shc had the balance of the value, but she had not

t

guestion 955 this sum of &£4,000 you said you would

paid it becausc shr claimed « sct-off. Now, a

 undertake to find out about it. Have you boen able to

find out anything? A. Yes, sir. First of all let
us clear this confusion which has arisen over the name
"Cairn Catto" and "Clandon®™., This is a bungalow which
was originally the residence of my secretary and weas
celled "Cairn Catto®™. When they vacated the bungalow
and moved to an adjacent house, they tcok the namc -
plate "Cairn Catto" and put it on the new residence.

'v wife, who had purchased what had bsen "Cairn Catto",
re-named the house "Clandon” after her home in Surrecy.
With regard to the sum, sir, I have not been able +c
clear that up, bu% - am informed by her - she reminded
me last night -~ that the sum was passed over to the
accountants for, as she remembers, to deal with scme
Inland Revenue matters. The reason I have not becn able
to clarify this, sir, is that c¢n my first or seccond day
of my visit to the Official Receiver'!s, I was instructed
that I could not approach my accountants, either on thec
'phone or visit, and I have, therefore, never seen any
books from that day.

Thank you. At questicn 936 I said this. "You have
something worth £10,000 mortgaged fur £6,000, surplus
valuc &£4,000; that is right, is it not? You convey

it to her on terms that she pays off the mortgage, so
she gets a pruperty worth £10,000 for which she has

paid £6,000. So she is £4,000 to the good, is she not?"

Answer: "Yes"., Do I understand that you arc now saying
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"Yes, she was £4,000 to the goodi but that you belicve %;wﬁ&;ﬁ
she applied that money in paying off some debt of yours? ﬂ
A. She claimed some of it, as I belicve she furnishcod

to Mr. Simpson - I can't tell you the sum - and the
balance was paid te the Revenue, but this cculd all be
clearcd up if I cuuld have the opportunity of approaching
the accountants concerned.

I am sure, Mr, Poulson, there is no difficulty about
that. Will you undertake to make that enquiry?

A. Yes, sir.

And also enquire from your wife? A. Yes, sir.

Which accountants werce you referring to? A. Panncl
Fitzpatrick.

You mean Mr. Bolton's firm? A, Yegs, sir,

Was not Mr. Swcetman acting in somc way for your wife?

A. Mr, Sweetman as far as I know never came into
anything until February, 1970.

But this housc was dispcsed of after that, was it not?

A. I can't tell you. I can't remember the date. Wo
werc in in February, but when it was purchased would be
earlier, in 1969.

At 948 you said, "The only two poeple te ask™ - that is

to say about the house - "arc either Swectman or hex",
Mrs. Poulson? A. Yes, becausc I had nothing to do
with it.

Why did you refer to Mn. Sweestman at that time?

A. For the simple zuvnson that as far a2s 1 was concerncd
he was hor accountant, and he is no longer.

Was not Mr, Sweetmen, in fact, at this time, March, 1970,
engaged in rcceiving all your assets and distributing
them, either in payment of some of your debts or in
firuncing the carrying on of the Interplanning & Design
Company? A, As far as 1 was courcerned, no, sir. I
never met Mr, Swectman until February, 1970. The person

I dealt with and thought was doing 21l that you have just
said was Mr, Grimwood.

Thank you. The next matter which was drawn to your
attention on the last occasion, on Day 1 at question 1009,
and was further dealt with on the last sccasion, Day 3,
was the list of jewellery which has been insured on your
behalf and your wife's behalf for the year 1971/72, in

respect of which I gave ycu on the last cccasion a copy
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1940,

1541.

1942.

1543.

1944,

1945,

1946.

1947.

1948,

1949,
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d.

d.

Q.

Q.

Q.

epuit

of the insurance valuation list, A. I have hers, Pb an
sir, all thec details written by my wife, and I will

read them over to you.

Well, to save the note if you will hand it over I will

have it looked at and them we can ask you gucstions

about it if necessery. A. Yes.

The next question the learned Registrar drow your

attention to was who Mr, J._ Hepworth was, on Bay 2,

1120, a pursen who was in reccelipt of some sums paid by
yourself. Have you been ablc to remembecr who he was?

A. Yus, sir; he is a doctor is Southport.

Yes. And what would you pay —=-- A. At that time

he was having some matrimonial difficulties and I mads

a loan to him while he got over them.

Why should you make a loan to a doctor in Southport?

A. I met him on a number of occasions and I felt

rather sympathetic in the particular casc that he was
ko T

Was he in any way conccrned with your businass?

A. No, not cmployed by me,

Why do you suppose thc payments to now Dr. Hepworth
should appear in your accounts as "Other protfessional
charges"? A. I have no idea, sir.

Perhaps I could ask you a general qucstion arising out
of this and other w=tticrs on which the O0fficial Recciver
and mysclf have asked you some quostions. We have found
in your accounts, M=z. Puulson, a very large number of

payments treated as "Other professional charges" - that

is the accauntant's £;%le for them - and which have been
scught to bec deducted from your earnings as thz cxpenscs
of carrying on your business. You are aware of thosc,
arc you not? A. Sincc I came here, yes, sir.

Do you not remcmber that you were asked by your accountants,
Messrs, Panncl Fitzpatrick, Mr. Bolton in particular, on
a numbur of occasions for information as to the neature of
thc pcrsons so paid and what thc sums werc paid foxr?

A. No, sir.

Were you not, for example, askced on a number of occasiaons
what were the paymcnts to Mr. Pottinger? A. Yos.

And Mr. Pottinger was originally put down, was h;.;Bt,

as "Other professional charges®? A. Not that I was

awarc of,

14,
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You say that you were not aware of it. At any rate,

if Dr. Hepworth is found amongst your other professional

charges, would that be a mistaka? Ao Well, if it
has becn put down as you suggest.
It would be a mistake, would it? A. ¥Wcll, it was a

loan purc and simplec. I had forgotten the men cxisted,
thgrtunately.

Did he pay the moncy back? A, No, sir,

Have you discloscd this as an assut in your bankruptcy?
A. No, sir, I had forgottcn it was therc. It is so
long ago I couldn't even tell you when it took place -
in the 50's I would imagine.

I will return to that. Then at Day 2, 1142, you were
asked about a firm, J. & T. Harvey which you were unablo
to identify. You said you had not thc foggiest idea who
Jo & T, Harvey is. ™I will makec cnquirics ocbout that',
Did you do so? A. I have madc enquirics, and my
sceretary and myseclf are still unaware who it is,

Do you not remcmber that J. & T. Harvey were onc of the
firms who were building the house for Mr. Pottinger?

A. No, sir, bccause I ncver saw the house in the course
of erection. As far as I was concerncd, I knew onec name,
Dennis, who was the builder.

I shall bec returning to this in a little morc detail,
Mr. Poulson, but am I to understand that you disclaim
any knowledge of the building of this house? A. I
had a principal in Edinburgh building this house, and I

only knaw the namc of the builder to whom I paid sums

for wh=t I considercd were errors of my staff up there,

but I did --= I can't recmember the names of two heating
engineering firms who wecnt bankrupt whilst thoy wore

doing the work. xﬁ““*Mnn

1 will return to this matter., Then at 1161 you wezc asked
about thc name Cheeseman, Cheeseman is';_;;rson who
rcceived a paymegyj;;fgi,DDD. Do you rcmembor now who
Checseman is? A. No, sir.

Do you remember a Mrs. Cheeseman who was Mr. Dan Smith's
pcrsonal confidential sccretary? A. I remembor that
in our Newcastle office we had - you say Mrs, Cheescman -
we had one who had left him some time before, and onc 5?
my principals theroc engaged her for a short timo, but
surcly we didn't give hor a thousand pounds for her
scrvices? That would be salary, surcly, for being the

sccretary. She was the only lady there.
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According to your cash book, on the 14th Junec, 15947,
onc G. I. Cheeseman was paid £1,000. Do you wish to sce
the cash book entry in which —wm- A. No, sir, I accept
you have got it right. I wasn't awarc of it, and I would
like to certainly have it investigated.

t was extended to the hcading "Sundriss®, and was nuot
put down undcr any of your offices shown on folic 2847

A. What I also would like to know - I don't remember

the dates - what dates the Newcastle office ~ it would be
open in 1967, because it was closecd in early 1969, and
she was the sccroctary therc.
Did you never moet Mrs. Cheecscman? A« On tiic two or
thrie occasiens I called in the Newcastic office; that
was the only time, sir.
Would you have thought she was full-time? A.  She was
a8 far as I was conccrned =2t the Newecastle office.

If sha wes a full-time umplaoyce of the Newcastle office,

could she have been 2 full-timo employ.c of Mr, Dan omith |

or his companios? A. Not with my knowleodge, sir,
Do you romembar a Mr, Potor Ward? Ae 1 Bm not surc
P S ——

about this at all, sir., Coulc you tcll me wherc hg ——-
Mr. Peter Ward was the pPrincipal Public Relations Ufficer,
so-callced, of the Dan Smith organisation in thc north-cast
of England from about 1964 to about 19687 A, I don't
remember him. I thought he was in the south of England,
That is why I askcd yau to clarify the arca.

Arec you not confusing him with Mr, Michael Ward, who was

also a full-timeo employee of Mr. Dan amith, whilc being
cmpleoyed by the Labour Party at Transport Housz?

A. Probably that is the reason fur the confusion, sir.

I knew thc one in the south, but I wesn't awarc of the
one in thec north,

If, in fact, you do not know Mrs. Cheeseman, could you
explain why in the filcs produced by Mr. Dan Smith an

his cxamination bcfore this Court, and I rofer to exhibit
T.D.S.11, "Peotor Ward, 0.5.B. expenses cleaims" reimbursced
manthly into Conforsbrook - that is onc of Mr, Dan Smith's
companics which paid these - there appear monthly claims
by Mr, Peter Ward for expenscs which were forwarded by =
Mrs. Checseman to your chief intcrnal accountant,

Mr., Vivian Bakcor? Ao T wouldn't sce them at all, sir,
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. Mr, Poulson, I am surc you arc trying to help. It may
be you are suffering from a lack of momory, but is it
conceivable that you could not know that, to take ihe
fiftceen months covered by the file T.D.S.11i, expenses
monthly were paid by Mr. Vivian Bakcer on your behalf
to the Dan Smith organisastion in respect of Poter
Ward's expenses at the ratc for fifteen months of
£1,27772 A. This is complete news to me.

MR, SAFFMAN: Is that per month, Mr, Hunter?

MR. MUIR HUNTER: No.

THE DEBTOR: I thought you were suggesting a month.

I was absolutely staggered.

MR. MUIR HUNTER: No, the pcriod covered by theo accounts,
which we just happen to have stumbled on, is June, 1967.
to October, 1968, at which time Mr. Petcr Ward's
services with 0.S5.B. were finishced, and cach month
Mrs. Chiecseman at Mr. Dan Smith's office would send to
Mr, Vivian Bakecr at your office at Pontefract a detailed
account of Mr, Peter Ward's expenses. Do you say you
do not know that? A. Sir, I ncver saw any accounts.
The letters were all sorted out and all the accounts
letters wont across to Reams House, a separate building.

Q. Do you remember, Mr. Poulson, on thec last cccasion I
reminded you that I had a great many documents to assist
your memery? Arc yod still sure you do net remembor
anything about this? Ao Certainly, sir. I wouldn't
be saying so.

Qe I am going to show you, just as a specimen, a letter
agated 30th March, 1568, sent by Mrs. Checseman, if vou
acecept 1t from me that is what the file sihows, to
V. Baker, Chicf Accountant, Messrs. Poulson. "I enclose
a note of expenses incurred by Mr, P. Ward —-—= "

MR. MUIR HUNTER: Sir, I am going to draw up, with the
assistance of my junior, a list of the documecnts thats
the transcript refers to and, with your leave, I will
give them retrospective numbers which I will ask the
Court then to record. I am not in = position to do that
at the moment.

THE REGISTRAR: Yes, very well,

MR. MUIR HUNTER: Do you remember now? A. I have never

scen this document before, sir.

17.
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1973. Q. Do you remember any payments being made? A. Payments
were being mede, but as to thc amount and the contcnt of
them I was not awarc, sir.

1974. Q. What do you supposc Mr. Peter Ward was doing? A, I
don't know and when I look at this list I am cven more
confused, for the simple rcason that I don't know what he
went to Carlisle for. Last time I was here, you showed
me a letter written by onc of my principals in Middlesbrough
where arrangements had becen made, and, of course, I wasn't
aware of that until you showed me it, and I can't imngine
where he has becen for these London expensces, It doosn't
even say what about, or where to.

1975. Q. I now show you anothor letter dated 23rd October, 1968,
from Mrs. Chceseman to Mr, Baker. "I cnclosc final notc

of cxpenscs claimed by Mr. Pcter Ward who ccascd to bec

employed on 0.S.B. work as from the end of September,
those expenscs amounting to £252. 8s. 1d.", togecther

with a lctter on your notepaper at Pontcfract dated 7th
November, 1968, addressed to Mr. Dan Smith. "Dear

Mr. Smith, I enclosc herewith Mr. Poulson's cheque for
£852. Us. 1d. I understand that £252. Us. 1d. of this is
to clear the expenses incurred by Peter Ward on behalf of
Upen System Buildings Limited eee ©

MR. MUIR HUNTER: I have net had thesc photographed in any

great amount, sir, 1. save expensc, but thcocreo is morc
than onc copy. Thoic is the copy that you have yoursclf,
the original.
1976. Q. You may take it that that is the final payment to Mr. Ward,
and you sce that in addition to tho £252. Os. ld,, thcre
is an additional £600 being paid. Can you think what is
meant by thosec lettcrs and Mr. Ward's expeinscs for 0.5.8.7
A. No, sir, any morc than I can think abaout these milcage
allowances. There is no details at all, It just says - I
mean, there is no check to say that he cver went to these
places. I have nover scen suech sasunl accounts. Having,
as I previously stated, said that I have never seen any,
I am amazed when I sce theseo. These arcen't accounts, arc
they? T
MR. MUIR HUNTER: Mey the witness be shown the Official
Receiver's schedule? I suggest, sir, we start by
numbering that J.G.L.P,1. I think the Official Receiver
had onz that hc put to the witness.

MR, SAFFMAN: If the Court would care to borrow my copy, sir?

18,
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MUIR HUNTER: I did supply 2 sparc onc.
SAFFMAN: To save timc, sir, I will loan my COpy

which is unmarked.

MUIR HUNTER: Would you turn to page S of J.G.L.P.1?
Do you sce the Danm Smith column? A. Yes, sir.
Year ended 30th June, 19697 A, Ycs,

The first item, 24.7.68, £300. Do you remecmber that

you and I have looked at regular payments of £300 to

Mr. Dan Smith hefore? A. Yes.

Well, then, will you lock at 7.11.68, £852 no benco.

That is £252. Os. ld. for the cxpenses I have just shown
you and £600. Is that not another pair of £300 payments?
A. It would appear so, sir.

Yes. Now, I want you to remember what the situation was
in November, 1968. By that time, if you will recall

our discussions on Bay 3, you were in decsperate straits
with the Inland Revenue, werc you not? A. Yes, sir,
At question 1634, Mr. Marr, I told you, was writing to
Mr. Bolton about a letter dated 14+th August, 1968, in
which Mr. Marr said this at 1636. "Whcre doos all the

money go? I wrote to Mr. Poulson urging him to turn

off scme of the taps", and so forth. Do you romomber
those questions? A. Yes, I remember them now.
You said it was not true; you could not remember rocoeiving

such a letter, but itv was not true that you had sacked

Mr. Marr from your cempany for writing it? Ao That

is corrcct.

The matter got worse, did it not, when you got to the
stage of owing the income tax £160,000, did you not?

A. It would appear so, but I repeat -

I know; you do not rcmember, you aid not think it
mattered and various other things ~—-- A. DOh, not
"mattered™, sir, I ncver thought things like that. I had
confidence and faith that I was owed more than I owed.

Arc we to assume, theon, that in November, 1948, Mr.

Vivian Baker, your confidential internal accountant,

was paying out monics on this scale without your knowledgco
and conscnt? A. Mr, Vivian Baker had a scparate
department and dealt with the finances, and I very rarcly
saw him, sir.

1 repcat my question. Was Mr. Bakcr, without your knowledge
and conscnt, paying out monics on this scale in November,

19687 Yes or no? A. As far as I am concorncd, yes.
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Q. You mecan he was paying out without your knowledge and
consent at a timuc when the firm - that is toc say
yourself - was desperatc for monoy? A. He was
only carrying out - those werc payments that had boen
going on, as you soe rightly pointed out, for some time
and therc was no increcasc on them.

Q. But was he not bringing to your attention what ho was
being asked to pay for Mr. Peter Ward's cxpenses on
doing something which you, as the head of the firm, say
you had no knowledge of? Do you really mean that,

Mr. Poulson? A. Cecrtainly, as far as Pcter Ward,
yes, sir, or any of Dan Smith's cmployces.

U. Have you cver met Mr. Ward? A. I can't recall it.

I havc met the other one, once.

Q. Do you know that Mr. Vivian Baker has made a statoment
to the Ufficial Receiver? A. No, sir.

Q. Do you know that he has bcen asked about these payments?
A. Nao, I don't know anything about Mr. Vivian Bakcr
and the Ufficial Receiver. Nobody has acquainted me with
anything.

U. And will you acccpt it fram me that Mr. Bakcr has given
the impression that the payments he made were made under
your directions ===

MR. SAFFMAN: Sir, with great respect I must objeoct to
that. How can my lcarned fricnd ask that the witnoss
should accept an impression --

MR. MUIR HUNTER: I am sorry =--

MR. SAFFMAN: —~= which has becen formed.

MR. MUIR HUNTER: I will withdraw the gquestion, My fricnd
is quitc right.

Q. I will gquote from the actuasl statement by Mr. Bakcr,

a statemcnt mace on the 21st July, 1972, asking about
the payments to what are called *The consultants®.

"Did you ever raise the question of the payment to

T. Den Smith/Dansmith P.R. Limited with Mr. Poulson?"
"Yes, on onc occasion I asked him if he thought all
this moncy to thesc public relations people was being
well spent and was he satisfied we were getting work

in return. His reply waes that I did not know anything
about it; <that I should mind my own busincss, and when
he wanted my advice hc would ask for it." Do you
remember having a conversation like that with Mr. Baker?

A. No, sir,
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1995. Q. What sort of payments did your staff bring to your
attention? A. The only staff that I had that werc
handling monics werc the accountant's staff, sir, =and I
had a schedule cach month.

1956. Q. Mr. Poulson, I asked you wheat sort of payments did your
staff bring to your attention. I will add to that - and
ask for your approval? Will you now answer the qucstion?
A. If thcy wantecd to buy & Renk Xerox or somc large
item of that naturc, capital sums, but othecrwise it was
incomc and expenditurc once a month, schedules.,

MR. MUIR HUNTERSs I must make it clecnr, your Honour, my
next question arises dircctly out of the witness's last
answcr., This has not been photographed - at leost, I
do not have a copy, but I think the Official Rcceiver
may have one. I ask the witness to look at a letter
dated 5th April, 1968, an original carbon copy contained
on a file which was originally entitlcd "Poulson/Maudling
file, 5th July, 1966, to 2nd July, 1970", which I .
personally have had placcd in & new cover as it was tatEﬁ?E{

1897. Q. Read the letter, and will you accept that it was writtcn
by Mr, Beaskecr? A. 1 accept it was written by Baker
becausc his initials arc en the top.

1998. Q. Just take a moment to read the letter and the schedule
attachcd thecreto. Have you recad that? A. Yes.

1939. Q. Can I have it back, pleasc? (Handed to counsel.)

MR. MUIR HUNTER: The witness has been lcoking at a
letter dated the 5th April, 1968, initials VB/PH,

addresscd to The Right Honourable Reginald Maudling.

Therc is no address. It must have becn, "Dear M-,
so-and-sa®, I belicve.
2000. Q. "In accordance with instructions I have reccivod from
Mr. Poulson, I enclosc herewith a cheque for £11,375
i ]
in respcct of dircctors' fees for U.S5.B. Limited and

I.T.C.S. Limited as detailed in the encleosed stotoment.

I have also had set out payments made to the Adelinc
Genec T;eatre Trust.._Y understand from Mr. Poulson

that he will be sending me a cheque for £9,875, buing
your feecs owing to date on I.T7.C.S. Limited, and that

this is to be treated as a temporary loan to that

company.” This letter appcars to show that this
particular payment, or set of payments, was made by
Mr. Baker on your instructions. Do you remomber the

incident? A. I dun't remcmber the incident, but
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obviously Mr, Maudling would spcak to me about such
a matter, and not to the accountant.

2001. Q. Do you say that Mr, Baker's lectiter is not true?
A. Nao.

2002. Q. That it is in accordance with instructions received
from you? A. It obviously must have been truc.

2003. Q. Therefore, I ask you again, what kind of payments
required Mr. Baker to obtain your instructions or
conscnt? A. Wcll, such a payment as that where
a person of thc personage of Mr. Maudling would get
in touch with mec instead of Mr, Bakcr.

2004, Q. I do not understand your answer, Mr. Poulson. I am
asking you about Mr. Baker's capacity and authority.
What kind of payments had he authority to make only
with your conscnt or authority? A. Thereo was
nothing concrcte ever laid down as to what the maximum
should be. Also at that time, of course, I had a
Chicf Administrator in thc offices in the perscon of
Wilson who was also controlling it.

2005, Q. Why co you keep on rcferring to Mr. Wilscn when I an
not asking questions about him? A. Wecll, for the
simple reasocn, sir, that he was exactly appointed in
that position from December lst, 1968.

2006. Q. And the schedule to this letter is headed, "Right
Honouraklc Reginald Maudling, dizcctors' fces. C.S.B.
Limited, nine months ended 31st March, 1968, at £2,000
pcr annum, £1,500%., Was thant a fece voted to Mr, Maudling?
A. I should expect so.

2007. Q. The next item is, "I.T.C.S. Limitcd, fiftcen months
ended 31lst March, 1968, ®t £9,500 per annum". Was
that Mr. Maudling's salary as chairman? A, I think
that was the amount for the Adelinc Genee Trust, if my
memory —-—-—

2008. Q. No, no, it is for somcthing separatc. The Adeline
Genec Trust is the next item on the schedule.

A. Well, I couldn't tell you. You could ascertain
that, obviously, from the minutes of the company’s books.

2009. Q. Wcll, we have scen draft accounts of I.T.C.S. in which
Mr. Maudling's salary is shown as £9,500 ~ year. Do
you think that is amn accuratc statement? Ao I hone
sc. I don't -- after all, I only saw the drafts as you

have seccn them, at the Ufficisl Roceiver's office.
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Well, the total of that fiftcen months at £9,500 is
£11,875. The next item is, "Less already paid 6th
Octeber, 1967, £2,000". Do you remcmber a paymoent

to Mr. Maudling of £2,00 ZQF;‘,ﬁl_“EF’ sir,

Would Mr. Baker be chtitled to make that on his own N g (R

Hgstrc

authority? A. Was hec there then?
I do not know. A. Well, I don't, but I doubt it.
He was only thore for I think two years.
Do you remember anything about this payment?
A. Certainly not, sir, the original paymont.
MUIR HUNTER: I will rcturn to this matter in due
coursc.
At any rate, so Tar as Mr. Baker is concerned ~——-
SAFFMAN: If I may interrupt herc, sir? For the
purpose of advising my client in duc course, nay I

ask my learred friend if, whon he says, "Dec you

remomber this payment?¥ he mecans, "Deo you at this momont

remember the payment?®
MUIR HUNTEH: 1s that right, Mr. Poulson? De you

remember it now? A. No, sir.

M. E be

\Z

Could it have boen a payment made to the Adelinc Genec L:'

. 1 . e —
Theatre Trust? A. I have no idea, sir.
.
At any rate, I have shown you the Poter Ward expenscs

filc showing a paymcnt cach month of approximatcly &£100,

and you say you have no rccollection of it? he I

have

no recollection oi it at all, and I =m just absolutcly

amazed that it was put in the form and passcd by

accountants, bccause it gave no information as to how

the money had bcen spent from the figures you havo Jue

R

shown mo. It is a scrious rcflection on vur accountants.

Well now, a general question ariscs out of the “0.5.B.

expenses™, if I may put that in inverted commas, and that

is this. So far, wc have been dealing with the sums

paid tc the Dan Smith organization on the basis of the

items appearing in the Official Receiver's account,
presonted to you as J.G.L.P.1.  Are all thc paymonts

made to the Dan Smith crganization reflected in those

accounts? A. T wouldn't know, sir. I wouldn't know

which is which,

For thc purposcs of calculating the total outlay it would

be important to know? Ae In any casc I wouldn't bo

able to give any advicc on this until I saw the books
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for the year concorned and discusscd it with tho
accountants, and as I have bcocn barrcd from doing that -—--
You were offored the opportunity of inspccting the

cash books, Mr. Poulson. Would you likc to take advantage
of that? Ao Yes, if I may assimilatc them ocut, but

I think it is the 0.5.B. books, plus thc cash books - and
the accountants with me to go through them. It is going
to be - of coursc, I put the timec at your disposal., I
will do anything I can to sort it all out. That is whet

I want to do.

On the subject of your control of the expenditure, Trom
the point of view of finding where the monzy has gono, I
went to ask you about holidays. Now, we know, do we not,
in thu case of Mr., Merritt that you paid for a cruisc

for him costing over = theousand pounds. You remember we
went inte that? A. Yeos, sir.

Do you recmember giving holideys to anyone clse?

A. Yes, Pottinger.

Mr. Pottinger? A. Yes, sir. =~
Well now, what kind of a holiday was it? Ae. A Hcllonic
cCruisce

One or more than one? A. Two I think, sir.

Two Hellenic cruises. Could you remcmber which years

thoy would be? A. No, sir, not accuratecly, sir.
Sort of within a ycar or two? Ao In 1966/67 it
probably would bec.

Did hc go alonc or with this family? A. With his
family.

That is to say his wife and his son? A. Yes.

Do you know how much thoy cost? A. Approximal:ly.
How much? A. Two hundred pounds.

Two hundred pounds. Would thosc payments have beocen mado

through the travel expenscs accaount maintaincd by your
travel agents? A. Yes, sir.

We have scen in the bankruptcy a proof of debt for
£5,078 claimcd by Davell & Rufford Limitcd who axc
apparently thc prescnt proprietors of the busincss
originally callcd Clarkson, or B?ookcr Travel. Do you
remember the firm? A. Yes, sir,

And it was Clarkson or Brocker Travel who organizod

Mr. Morritt's cruise, did they not? A. I think so.
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2033, Q. So if wc arc looking for your expenditurecsin this
dircction, we could lock at the Davell Rufford ledgers?
A. Yes, sir.

2036. Q. Now, thcrefore, your gifts to your old friend Mr.
Pottingcr, which wc have so far dealt with, woulcd they
have inclucded the cost of thesc cruiscs, or is this
something extra? A. No, thoy probably wgre paid direct o
Swann's Hellcnic cruise, if they arcn't in that.,

2037. Q. You thought it was nbout £200°7 A. Yes,

2038. Q. Now, I look at folio 225 of your cash book, "30th June,
1966, W.F.R.K. Swanns (Hellenic) £1,978.19s, 0d,
expended in travelling and hotels® e—— A. That is

also my own family that vear,

2039. Q. How many was that? A. We had four and we hacd the -e-
2040. Q. Did you go together? A. Yos, sir,
2041, U. So that would be scven pecople? A. Yes, but they were

in the bottom of the boat and we were in a suite, I4
made a colossal difference.

2042. Q. Yes, but it was = substantial sum of moncy, was it rot?
A. Yes, sir,

2043, Q. And this happcnoed twice? he Oncec as far as togethan ..
the second timec.

2044, Q. Why, in fact, cid you send Mr, Pottinger and his family
on two Hellenic cruises? Ae The first time, I did it
out of a favour, “he second time I wanted his campany.

I enjoyed it, and ke family.

2045, Q. Was the scconcd time “hen the 1966 time, or was the

second time the next year? A. It would bec the

lest time, sir.

2046. Q. So that would bc 19677 Ao If it was 1967 - yes, it
would be 1967 or 1968,
2047. Q. In 1967 or 1968 me- A. 1967 it would be.

2048. 0. 1967 was a year in which we have seen you werce decsperately
pressed for money to pay your incoms tax, were you not?
A, Yes.

2049, Q. Why, therefors, did you pay for a friend and his family
to go on an expensive cruisc? A. For the simplo
reason - I can't too ofton repeat it - I always believed
and had faith that I knew that I hac more money owed to

me than I owed to other pcople.
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2050. Q. The total sum, thereforec, which has bocn charged in
the Official Rocciver's schedule, J.G.L.P.1, in rospect
of Mr. Pottinger, if onc was looking at outlay, ought
to include these amounts? A. Sorry, I didn't quitc
understand that.

2051,

2052. Q. Well, that wns Mr. Pottinger. Mr. Poulson, before I

0

For holidays? A. Yes, sir.

leave Mr, Pottinger's general expenditure, do you

remember I put to you on the last occasion that

apparcntly a suit for Mr. Pottinger hnd becn made at

your tailors, Huntsman, and paid for by yourszlf, and

you cuuld not remember that? A. No, but I accept it.
2053. Q. Will you accept that a copy invoice has been produced

by Huntsman shown as chargcd to yourself for Mr, Pottinger?

A. I accepted it then, sir, because you wouldn't have

said it otherwise.

2054, Q. Well, we have got a copy invoice. Now, deo you wish to

say anything more about that? A. No.

2055. Q. Did he get any other suits at your expense at your
tailors? A. No, sir.

2056. Q. Well now, I must not bg =—- A, Well, not ——-

2057. Q. I am sorry, plecase continue. A, No, I wouldn't —--.-

2058, Q. That was the only onec. Well now, as rcgards other
holidays, did you used to go to the Tregenna Castle
in the west countuy? A. 1 have been once.

2059, Q. Only once? A. As far as I can rcmember.

2060. 4. On that occasion wezs you accompanicd by a civil servant
and his family? A. Yes, sir.

2061. Q. But only oncc? A. As far as my memory scrves me,
only once.

2062, Q. Did you pay the bill? A, Yes, sir.

2063. Q. His family consisted of himsclf, his wife and & child,
and I think & fricnd, or sister; is that right? Do
you remember - four? A. Yes. I didn't know I had
paid for the sistcr,

2064, 0. And it lasted thrce or four wecks, did it not?
A. No, sir,

2065, Q. How long? A, Two.

2066. Q. Two weeks, but you paid the bill? A. Yes.

2067. Q. Did the same civil scrvant go at your expense on five
other annual holidays to the Tregenna Castle? A. Not

that I am aware of.

20



2068,

2069.
2070,
2071.

2072.

20734

2074,

2073s

207¢6.

2077.

2078.

2079.

2080,

2081.

d.
Q.
4.

MR,

a@h@@@_ﬂ#

Hc has dcpesed that he has. Could he bo mistaken? It
is not a thing a man would make up == ? As  No, it
isn't. I mean +to say, it is staggering to me equnlly,
sir., If you had said twice I should have said yos, but

it is five!

Well? A. No.
You know thc gentleman I am referring to? A. Yes.
Wecll, did you provide him with a frec holiday thure on

any othcr cccasion to your recollection? he To the
best of my recollection therc was only one other occasion.
You know, Mr,., Poulsen, I darc say we could cstablish this
beyond doubt. You do not wish to re-consider your

answer? A. Sir, the differcnce between establishing
beyond doubt and you asking me to accept something that

I do not rcmember ---

Well thcn === Ae === if I said I didn't remembcr, I

don't remecmber, but I accept it if you say so.

Well, he deposcd, with some embarrassment —-—- A. 1
chould think sg ===
~-~~ beforce the learned Recgistrar that hc had boen on

six annual holidays at the Tregenna Castlc, one of which
you say was with yourself? A. Yes, sir.

And he saic that on each occasion it had been paid for by
you, and you only aamit to paying for one? A, No, I
admit to paying fcxr two, sir.

You admit to payirg for two. Thank you. Did you make any
other payments to the civil scrvant to whom I am referring,
other than the ones we have dealt with in this court?

A. Not that I am awarc of. You raiscd two points - I
would like to darify it to you ~ originally. You raiscd

a point, and this is how - I don't know whecther - it is
the first item on the first page, A.l, ten guineas.

We know what that is, Mr., Poulson. A. 0Oh, vou know
about the 527

Do you wish to say anything about the hundred?

A. I didn't know anything about it at all.

If I were to refer you to a golf club, would that remind

you? A. No.,

MUIR HUNTER: Sir, I have no wish toc deal further with
that particular subject.

Now, do you know a Mrs. Cunningham? A. Yes.
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2082.

2083.

2084,

2085,

2086.

2087
2088.

2089,
2050.

2091,

2022,
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MR. SAFFMAN: Sir, there is one thing here which I think

Q. A Mrs. May Cunningham? hA. Yes,

ought to be made clear. It is not at tho request agf
the debtor thet the name of the gentleman referrcd to
has not been mentioned, and hc can, in fact, be
identificd, beccause as my lcarned friend has snid ——=

MR. MUIR HUNTER: I wish my friend not to infringe the
confidentiality I have suwught o impose by any unjustificd
intcrventions.

MR. SAFFMAN¢ 9ir m—-

MR. MUIR HUNTER: It was not at Mr. Poulson's requcst,
it was in my duty as counsel.

MR. SAFFMAN: I am obliged, sir. Theo only difficulty
which I find in this matter is that my learned friend
last week in opposing my applicnation laid groat stross
on publicity, and is now withholding the namcs of cortein
pcople.

MR. MUIR HUNTER: At the request of the debtor's cuunsecl,
tnluss the Court would wish me not to do so, I proposc
to say which civil servant I was referring to.

THE REGISTRAR: I think it would be best lcft as it is
for the timec being.,

MR. MUIR HUNTER: If you ploase.

Q. Mrs. Cunningham is the wifec, is she not, of a gentlcman

Fnown as Andy Cunningham? A. Yes, sir,

Q. Whue isy I think, o local gavernment dignitary in the
neighbourhood of Chester-le-Street, is hc not?

A, Hec is theg scecretary of one of the trade unions.

U. Is he not also an alderman? A. I belicve so.
Q. Was Mrs, Cunningham cver cmployed by you? A. TYgos, sir,
d. In what capacity? A. As carctaker at the =—-—

e —
Q. What? I did not hcar that - carctaker:-ggg?\ Whare?

A. I thought it was at thc Newcastle office. Tlecre was

some appointment at the Newcastle office. I don't know
what it was,
U. Can you rcmember ——— ? A. It was for a very short time,
d. Can you remembor when it was, roughly speaking?
A. In 1968, I should imagine - 6B8/69 probably.
e

U. Hacd Mys, Cunningham any qualifications, profussicnal or

business? A. I think shc had been a school teacher,
sir,

U. Had she any cxperience in your class of work? ne  No,
sir.



2093, Q. Would it be ~ccurats for her to cizim that she was

employed by Ropergate Scrvices as an administrative

assistant and adviscr on interior deocoraticns? A. Yes,
R T
I think it would, sir. o
20%94. Q. As @ carectaker? Ae Well, I said that - 1 am sorry,

I didn't recalise.

2055. Q. You did not realisc that I had got a lcttecr from her
claiming to bo —== A. I didn't know what it was.
I got very confused over that onc.

2096. Q. All right, we will start again, What do you say that
Mrs, =—-—- A. 1 said later she was a teacher. bviously
a teacher wouldn't bc a carctaker, sir.

2097, Q. Obvicusly a teacher would be a carctaker? A. Would
Dot be a cnaretaker.

2098. Q. Not, Sorry. Well, if shc was a teacher ~-= A. Had
been, of coursc.

2093. U. Had becn a teacher, yes, And by whom was she vmployed?

A. PRopergate Services, and it was a very temporary
appointment and I don't think it lasted more than six
months, but thc books will show it.

—~—

2100. Q. Do you say that she wa actually cmploycd as an adviscr
on interior decoration? A That I belicve was theo
desigration.

2101, U, ihga_not concerned with her designation. I am concerned,
Mr. Poulson, with thec facts. Was Mrs. Cunningham a pecrson
qualified to advisc & company of your magnitude on interior
decoration? Ao Of the type of the G.5.B. housc, YCS.

2102, U. You mean she was employed by 0.5.B.7 A. No. Shec could
have becp uscd by me as an adviscr on the 0U.S.B. hous;‘gg—‘

T —

an interior decorator,
2103. Q. Did you cmploy her yoursclf? That is to say, did you

directly cnter into a contract of employment with her?

E E A, I think this was donc at the time when Mr, Sales wa
: the chairman and not Sir Bernard. ——

\\vljf&&ZlDda U. A Mr., Sales was the chairman of 0.5.B. for = short timc,
|

was hec net? A. That is right,
MR. MUIR HUNTER: I was provided yesterday, your Honour,
with the 0.S5.B. minute book which I have not had an
opportunity of deoaling with in detail.
2105. Q. Mr. Poulson; Mr. Salcs is shown in the minute book of 0.5.8.
@as having beccomz chairman on the 1lch July, 196Y, an office

which he held for a short time until he ——- A, Decembex?
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2106. Q. Sir Bernard Kenyon took the office back? A.  When did
he start? Did hc start as chairman?

2107, U, Sir Bernard Kenyon was chairman to begin with? fe Nog
when did Salcs come on the board?

2108, Q. The 11th July - anyway, docs it matter? I am asking
about Mrs. Cunningham, Ao Well, he saw theo lady.

2109. &. To be quitec frank about this, was it just a sort of sinccurc

— ey

that you created for Mrs. Cunningham? A. No, sir,
2110, (. Well then, Mrs. Cunningham presumably wouled be shown 4o
have qualifications justifying hcr employment and you

would be able to point to them and tc the work that she has

done. Can you? he I can't for the simplec reason it
was such a short time, sir. Hig'j gh*ﬂx\}>.
2111, U. You mcan she did not do anythin 7 Ao There was so much

at that pcriod, as you will rcalise, going on that I can't
remember the deteils of whether she did anything or not.

2112. Q. Jdust lct us consider, Mr. Poulson, the datc. According
to Mrs. Cunningham sho was so cmployed fjpr the pericd
2lst Jdctober, 1969, to 31lst January, lQ?f. Well now, in
June, 1969, which you will remocmber, you were informed by

quhqwhrwhmw“ your threc scnior assistants that YOou were insglvent,
Do you remember? Ao Yes, sir,

2113. Q. You then went off to Mr. King, your wife's brother~-in-law,
to obtain assistance, did you not? A. Yes, sir.

2114. B, And thoen during the rest of the year there were incroasingly
feverish attempts to restructure the busincss? A.  Yes,
sir.

2115. U. And, of coursc, therc was a great shortage of moncy, was
there not? Ay Y#isy sird

2116, U. Do you say that it was at that time, with your knowledge
or approval, that Mrs, Cunningham was taken on the pay-roll
as an administrative assistant and adviser on interior
decorations to Ropergate Services? A. She must iave beon,

2117. Q. Why do you say that? Ae From the lotter you have
referrod to,

2118, Q. I mecan, with all due respeect to the lady, I am not biund
to accept that what she is saying is truc, you see. I am
asking you, A. I remember definitely that she weas
taken on.

2119, 4, Why? A. For the - as we thought, it was a wisc and

necessary sales additional —-=—-
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2120. Q. At a time when the whole busincss was running into tho 4Mfk4ﬁ??
ground and you were about to hand it over to I.P.D., you |
thought fit to cmploy & retired school tcacher, and the
wife of an alderman, as an administrative assistant anc
adviscr on intcrior decoration; is that what you arc
saying? A. Yes, sir,

2121. Q. And was anyone concorned with this appointmoent other
than yoursslf? A. Mr. Salcga

2122, U, We will come to Mr. Sales in a moment. You can romembar
applying your mind to this? A. I can remember now
visiting her for that purposc.

2123. Q. You wcnt what, tgqtﬁﬁgﬁeffigtg%rect? Ao Ygs, sir,

2124, Q. To sec her, and to bostow on her the office that I hsove

described? A. No, no; Mr. Salecs and I were go ing
rounc various parts and we cnlled in thero.

2125, Q. And hec said, ™Why not make May an cmploycc as an interior
decoration adviser?"? A, No.

2126. Q. And you said, "Right"; or how did it happen? A. I
don't know how it happencd.

2127. Q. How much was she tc be paid? A. 1 have no idea =nd
I don't know how much she was, now. I can't remcmber
salaries of all the staff I employed, sir.

2128. U. Do you remember anyone else being there? A. No.

2129. 4. You had known Mrs. Cunningham, I suppose, for some time?
Ao Yes,

2130. Q. Mr. Cunningham was on the pay-roll of 0.5.B. himself, was
he not? A. Ngt that I know of. |

2131. Q. Or on tho pay-roll of Dan Smith, if it makocs eny difforence?
A. Was hei

2132, Q. You do not know that? #e No., OFf course, I didn't

1 know anybaody.

E#;;lﬁ. d. Then w; will comc to that. Well now, I am looking at an
invoice of Megssrs. Davell & Rufftord, to whom I have
referred, dated the 31st October, 1969, rclating to an air
trip for two adults'an§‘¥garﬁﬁiiﬁfEﬁ:mMr. and Mrs. Cunningham
and youths, to Lisbon on the 26th Junc, 1969, &£256.16s., Bc,
which had been charged to you but which you have not paid
for. Now, this is the same Mr. and Mrs. Cunningham, is it
not? Ao Yes, sir.

2134, Q. Why did you secnd them on a trip to Lisbaon? A. For the
simple reason that I had becen doing & lot of werk with

Mr. Cunningham's trade union for various branch offices in

the north-cast,
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2135. 0. You had been doing alot of work for Mc. Cunningham in
higs === A, Union offices,

2136. Q. Now, what hns that toc do with sending them on a &£256
holiday? A. That was tho rcason.

2137. Q. That is not a recason, Mr. Poulson. Were you paying
Mz. Cunningham for some scrvices rondercd? he No, sir,
he couldn't render - what elsc ceculd he render me?

2138, Q. S0 if it was not payment for scrvices rendored, it was a

gift? A, Yes, sir.
2139, Q. Or altcrnatively it was a "thank you'? A. Yes, sir.
2140. Q. Which would you prefer to have? he A gift.
2141. U, A gift. Sc that in June, 1969, just about tho time when

you were told you were insolvent, you ordered a holiday

to Lisbon for Mr. Cunningham and his family. Did you apply
your mind to your finar_ial situation? ARe I didn't
realise thz gravity 'til the end of July, and this was
before that, I belicve.

2142, Q. Do you know that this particular sum of £256.16s. 0Od,
forms part of an unpaid proof of debt cntered by Davell
& Rufford Limited, or claimed by Davell & Rufford Limited,
against you in thc bankruptey for travel expenses Tor which
you have not paid? A. Yos, sir.

2143. Q. Do I understand that you werc continuing toc distribute
largess of this description in the middle of 19697
A. But I wasn't awarc that I was in thc position that [ ~--

2144, . Did you give Mr. Cunningham any other holidays at the
expense of the firm? A. Not that I am aware of.

2145, 4. At any ratc, whatcver they are, they were all gifts:; i
that right? A. Corrpect, sir.

MR, MUIR HUNTER: I show the witncss a photo-copy lettoer
dated 15th July, 1970, addressced to Clifford Turncr & Cous
on the Poulsaﬁ'EEEEEEBrs' filec, volume 1.

2146, Q. Do you see that? That is & lotier ——— Ae.  Sorzy, 1
haven't gut my glasses on yot.

2147. Q. Turn over the page. It has a photographic cocpy of your
signature, does it not? A, Yos, sir.

2148. Q. And you arc being asked, arc you not, for an ecxplanation
of A claim of &£5,078 made by Davell & Rufford. Do you see
the opening paragraph? A. I am trying to read it, sir.

2149. Q. You need not bother to read the whole of the lettoer.

A. Sorry.



2150.

2151.

2152,

2153,

2154,

21560

2157.

2138,

2154,

2160,
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2162,

2163.
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L{L$n?1.
Just sce the opening paragraph in which you are giving
an explanation of thec make-up of the Davell & Rufford
claim. A. Yes, sir,
Arc you with me? K. Yes, sir.
Well now, give me back the file, will you, plcasc?
That is your signature, is it not? he Yeos,.
This lettcr begins, "Further to your letter of the 14th
July®™, etc. "With regard to Clarksons All Travel Limited,
I did not know they had becn taken over® - that is why thoy
became Davell & Rufford. "1 append bolow the details of
invoiccs in respcct of £5,078. 8s. 0d. which I trust will
answer your point™, anc then you give a long list, do you

not, of journcys made by namcd pecoplc to be charged to

onc or other branch of the firm? h., Yaos, sir.
Under Raopergate Services we find the following., #dir. Petficld
he was onc of your cmployees, was he net? Ay He wnas

Wilson's mssistant.

And then "A. Cunningham, £380,17s.-8d." and "A. Cunninghom,
: Al Bt E

£256.16s. 0d."™ Now, the seconc of those is the ocnc on

SR .

which I am examining you, is it not? A. Yes.

And you chargcd that to Ropergate Services? A. Ycs, sir.

In what capacity? A, Well, I didn't charge it. I

suppose it was put in.

Well, this is ycur lotter, is it not? A. Yes, 1 signed

that letter, but I wouldn't collect all those sums. Thosc
sums would be preparcd by the accountants.

Wcll, what about the first item, £390.17s. 0d. Did you
send the Cunninghams on a previocus holiday? A. 1
wasn't aware of it, sir.

You see, it is half as big again so it preosumably must

have been a longer distance awny, must it not? A, Well,
I said I am sorry, I wasn't aware of it. I can't remember.
The sccaond item of £256 was a holiday at Estoril, was it
not? A. Yes. I am guite sure of that becauss 1 saw
the copy of that invoice in the Official Receiveor’s offico.
And you remember now that it was nct a "thank you" for
scrvices rendered, it was just a qiiﬁ to Mr., Cunningham

for whose union you hnd beoen building some offices; is
that right? A. Correct, sir.

But you have no recollection whatsoever of the previous
holiday which you had paid for? A. I couldn't recall

it, sir.
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Now, this is the sum which figures in a debt claimed against

you in your bankruptey. I must press you, Mr. Poulson, to
think, You had better say if it was anocther holiday because
we have means of finding out, you know? A. Yes, sir, I

quite appreciate that and I trust that you will, but if I say
I remember it and I don't I ...

Did Mr. Cunningham ever go an overscas trips for 0.5.B.7

A. Not that I am awarc of, but then I begin to wonder what

I am aware of in these matters.

What relationshi apart from an appointment of Mrs, Cunningham

between October and January, 1970, and your having built offices
for Mr. Cunningham's trade union, and having sent Mr,

Cunningham on one or two holidays - what relationship can i
remember between yourself and Mr. or Mrs. Cunningham?

A. Going to the odd foothall match,

What? A. Going to the odd football match when I was in tno

Newcastle arca, and things like that.

Do you remember Mr. Scott? A. Very well,

He was a member of Cooper Brothers, the chartered accountants,
who was employed as a sort of financial controller, was he noi?
A, Yes.,

Between January and I think May, 19707 A. Yos, sir,

Do you rememberxr receiving memoranda from him and sending
memoranda to him? Ao Yes. Well, often. What are you

referring to, sir?

' I am going to show yeu what appears to be 2 memorancum fram

,yourself to Mr. Scott dated 12th January, 1970 from page 2 of

‘which I read the following, and I am going to show you the

document and ask you whether you remember it. "Consultants",

, "There is only one mﬂ!Dr one and I am dealing with this with

Hr. King's approvall, That is Mr. King, the Chairman of

I.P.De, is it not, and your wife's brother-in-law? Ae I

.

.

MR.

eXxpect so.

"With Mr., Grimwood™ - that is your soclicitor - "in London on
Wednesday afternoon, and will keep you informed of the result”,
Do you remember any person who could be so cdescribed?

A, No, sir.

"The terms of this persgnls_agzepgment and his name must bo kept
————eea

B
sgorad. Only you, Miss MclLeod and I must know nas far as thie
office is concerned" ——-

MUIR HUNTER: I show the witness a memorandum =nd ask him to

look at page 2 on the file entitled "Scott file"

a4,



2175, Q. Look at the file. You see I have put in "from" and "to",
which scems to be the way in which your memoranca are addressed
to you. Would you turn over the page? Do you seec the
passage headed "Consultants™, about half-way down, with an
ink zndorsement underncath? That is the passage I have rcad
to you. Do you remember writing that? A. No, sir, I
don't remember writing it.

2176. Q. Who is the person referred to, do you suppose? A. Can I
Just read this very carefully before I answer?

2177. Q. Please do. It is 2all administrative arrangements conscquent
on the reduction of the scope of the business, is it not?

A. I am sorry, I haven't got half-way down the first pags.

2178. Q. The peint is that it is all administrativec rearrangoucnts,

it not? A. It would be at that time, yes, sir.
2179. Q. Have you got to the place? A. Yes, sir,
2180. Q. Do you remember writing such a memorandum? A. No, sir,

2181. Q. To what person could you have been referring if you were the
authoxr?

MR. MUIR HUNTER: Long pause.

THE DEBTOR: No, I am trying to be gquite certain. This is very
important, sir. I would think, I wouldn't say definitely,
but I think it would refer -~ noc, it can't have done because
this is written afterwards.

2182, MR. MUIR HUNTER: Mr. Poulson, just think for a moment. i carce
not what date it was. nor should yOou. A. Yes, sir.

2182, Q. Because I am asking vou what could have been mcant by & major
consultant whose name should be known cnly to Mr, Scotf, Miss
McLeod, your secretary, and yourseclf, You must kriow who it
is, must you not? Just think. If you wish to writc the
name down I will ask the Registrar's leave for you to do so,
A, It isn't that, sir. I just henestly cennot et this point
deTinitely say who, and I would like time to think of that and
come back to it,

2183, Q. Right. Give me back the file, please. A. If I could
have a word with my secretary and see if she can help me.

2184, Q. You sce, Mr. Poulson, what I am principally concerncd about is
not really the name of the man, or woman, but what was this kind

of person, capable of being described as a major consultant,

therefore distinguished from a minor consultan s whose namc is
needed tc be kept secret. It is to that category that I wish
you to address your mind rather than whether it was Mr. Snooks

or Mr. Brown? A. I apprecciate, but at the same time,
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2191.
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whoever it is, it would have a very rclevant effect and might
be entirely wrong and, therefore, put me in a position of
making up a statement ...

@. How many major consultants did you have? A. I have no

idea, sir,

Q. How many minor consultants did you have? A. I have ro
idea,

U. Therefore you had a number of each? A, Well, thecre
weren't any - as far as I was concerncd there were no classifi-~

cations.,

d. Well then, you must have in your mind a list of pecplile whom
you describe as consultants, Whe were they, what sort of
people were they?

MR. MUIR HUNTER: Long pause.

THE DEBTOR: Could I please - I beg the Court's time to think
about this one and come back to it.

MR. MUIR HUNTER: Well, I will give you another one to think
about, Mr, Poulson, at the same time. I look at a memorandum
on the same file addressed by Miss Mcleod to Mr. Scott, dated
the 16th January, 1979; Now, just let us think about January,

1975?7 It was, in fact, a time when you had already con the 31st
December, 1969, handed over your business to Mr, King's new
company, had you not? A. Correct, sir.

Qo I know that these documents were changzd later in the way that
the learned Registrar described in his Judgment on the last
occasion, but, in fuafe the thing was under way, was it not?

A. Yes, sir.,

Q. Mr. Scott wes there as part of the new establishmsnt, so he

was having to be told about things, was he not? A. Yes,
sir.,

. Now, this memorandum reads as follows. "Mr. Poulson has
remenbered that there is ancthew 0.5.B. consultant®™, Can you

remember telling Miss MclLeod about anQEE:§=ET§?%?:ELnsultant?
A, Neo, I can not.

Q. In the circumstances it would seem on this file, four days
later, to mean anocther onc, other than the major consultant
whose name you have no% given, would it not? A, It would,

yes, sir.

Q. He then goes on, "Mrs. May Cunningham, Chester-le-Strect I-u

A. What I am smiling at is "A major consultant".
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2196.

2197.

2198.
2199,

2200,

2201.

2202,

2203.

2204,

2205,

Q.

Q.

by unsinghi

All right. Let me ask you what was major and what was
minor, Would it depend on the salary they received?

A. I should - as far as I am concerned, yes.

What was a major consultant's salary? A. Baything over

a thousand a month.
e =3 .éi"z_h"’—‘" T~ ""L"'f‘

Yes. A month? A month? A. Yes.
You mean like Mr. Smith? A. Yes.
Well now, the memorandum goes on, "She receives" - originally

typed as "receives" and then that has apparently becn changed
to "received", - "Eléégg_ggs_gﬂggﬁf? A. Yes, sir.

"Mr. Poulson is arranging that this lady is paid in future by
Mr. Dan Smith", I show you the memorandum which has beern
confirmed by Miss MclLeod to have been made by her, Do you
remember giving such information? A. No, sir,

Why should you have Mrs. May Cunningham as a consultant at
£1,500 a year when you did not have a business? A. 1
can’t answer that question, I just do not understand it.

Why should Mr. Dan Smith be paying your consultants, and out

ogf what? A. Well, I didn't know he was. I didn't kpow
until you showed me this letter now.

Could this be the job to which Mrs. Cunningham, in her letiew f
of the 18th May, 1972 could have been referriny when she |
described herself as an administrative assistant and advisc..

on interior decoration during the period 21st October, 1969, ‘
to 3ist January, 19707 A. It would appear so, but I ‘
would have thought siiz would have finished before the end of
the year, in accordance with that request. \
Why, if that was a genuine employment of herself, should you
have, if you did, given the peculiar instructions tc Miss
McLeod to pass on to Mr. Scott reiating to a person who appears
te have been employed, if she is telling the truth, by
Roperyate Services Limited, and not by Mr, Smith?

A. Sir, at that time I had lost everything; I had had my
business taken about me and I was not in = position to know
exactly what was heppening. I was not even going to the
office. I was told by Grimwood to keep away, and with all
this strain, and I am sorry, but I just did not ever appre~iate
that that letter had ever been written and I think it was cone-
tradictory to the events.

Now, Mr. Poulson, just let us scc what you are saying. The
first thing you are saying, I suppose, is that you did not

write the memorandum of the 12th January, 1970; is that right?
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A. No, sir, I am saying that if I dictated that to Miss
MclLecd, which she said I did, I would accept it, but I am
saying that at that timc I was under such strein and such -
not strain from writs or anything like that, it had gone
beyond that stage - I had lost everything, family, the laot,
and I was not capable of knowing exsmctly who did what and what
I did.

Q. Do you mean to say that your state of mind caused you to write

that paragraph about a major consultant whose name had to be

kept secret? A. I am not saying anything of tlie sort —---
Q. Well now —=- A. I am saying this, that is why I do not
know - I do not readily know the answer to that reply.

Q. Well, will you think about that and Mrs. Cunningham over tha
adjournment? A. The unfortunate thing, sir, is tha.
cannot get in touch with my secretary. She is not on the
'phone and she lives in a village cutside Selby, and one cfien
finds that we have the greatest difficulty. The earlii.st
I can get in touch with her is tomorrow to get her tu sce Me,
Simpsoin again, if he wishes.

Q. Why should anything need to be kept §?crgf at this stage?

A. I don't know, sir, the reply to that question,

Q. Did you have secret consultants? A. No, sir.

Q. Then somewhere there must be a list of your consultants, must

there not? A. fdne thing is obvious, they will be in the
cash-beok.,

Q. No, a list of your cunsultants? A. I understood you toldg
me they were all put there.--hl haven't seen them.

Q. What I am asking about, because we want to Know ——-
g

A. I've got no other books, sir, and never have had, and I
have never kept any bookss the books have bzen kent by
acccocuntants, not by me. I paid highly for very poor results.

Q. I am going to show you again the budget of the Dan Smith
Gzoup for the year ended 30th Septembor, 1967, T.D.8.2, 5
w
which your attention was directed on the last occasion ...
MR. MUIR HUNTER: Of this, sir, I think you have the original

exhibit, and I think we shall need to look at the criginal

exhibit because the photograph which I have, and theo witn%@%
has, is, in fact, cut off at the side, sc if we could take
T.D.5,2 off the file.

THE REGISTRAR: I have not got them herec. They were releasec to

the Trustee after the private examination.
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2214a MR. MUIR HUNTER: At question 1916 I showed you this, did I not,

—

on the last occasion? A. Yes,

2215. Q. I asked you, "This is a budget of what Mr. Dan Smith was

going to spend your money on, is it not?", and you said, "Naot
that I am aware of", "d. Did he never show you & budget??
"A, No, sir®, A. I haven't seen a document ever lilie
this.

2216. Q. Well now, are you going to say still, Mr. Poulsaon, that you
have absolutely no knowledge of what Mr. Dan Smith cdid with
the money, and for the money that you paid him? I wust
warn you I have a great many files on this and I would soonexr
that you spoke quite frankly at this stage. A, Mz, ESmith
in the first place did, as I have repeated, Skarne, came on

with Skarne, then he came on to P.R. work, then he did

portions for 0.5.B. and then for getting us on to lists for
e ey,

/

~competitive town centre development, but as for how and whn

this was made up, I have rot seen any such documents as thesa.
2217, Q. |Do you say that you were not in any way involved in what

Mr. Dan Smith did? That is to say, physically involved

yourself or by your staff? A. As far as going with Mr,

Dan Smith, I don't suppuse I went even half a dozen times. DUt

some of my staff did,

2218. Q. Po you remember a Mr. Mallory? A. Of course I do, ¥=
was the principal ir charge at Middlesbrough.

2219. Q. And Mr., Richardsan? A. He was the gentleman in Scotlanc.

2220, Q. And do we find =—- A. I am trying to lock at the figures.

sir, and this was Zii tlre way, and that is why he was doing that.

(The bailiff was holding the microphone to the dekiox).

2221. Q. Now, this document, you see, is a list of expenses, many of

which are shown as initials. With the assistance o~ Mr., Smith

wz have deciphered these iniitials - de-coded them - and I am
—_—

going to tell you who they are and you will find srme of them

have been written into your copy - A. Welyl, tiere is

only - there is nothing here written into my cGpy, sixr,

MR. MUIR HUNTER: Sir, I am handing to you the original exhibi+
which has been found. It does not appear to have been marked
vet.

MR. SAFFMAN: Sir, if I may interrupt, with respect. This is =
document which I have not seen. May I refer you, sir, to the
case of re Cronmyre which was referred to at the last hearing.

It is 1894 2 Q.B., at page 246, where Lord Esher, the Master of
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the Rolls, at the bottom of page 250 set out the definition of

the proper questions to be put at a Public Examination.

is on page 10 of the third day's transcript, and then it

It

follows on to page 11, and the ruling of Lord Esher in that

case is in the second paragraph on page 11. It was a direct

quotation from the Law Reports:-

"For the purpose of collecting evidence, the bankrupt is

to be asked, and he is to answer, all necessary questions

respecting his conduct, his dealings and his property.

It would be the duty of the Registrar to say 'You may

ask him any proper questions with regard to his own

dealings, but you must not ask him, and you cannot

oblige him to answer, any questions with regard to anv

other person's dealings.' The Registrar must detexrnine

whether the questions are rightly put and whether the

debtor ought to answer them. For that purpose, the

Registrar must determine whether the questions put relzte

to the dealings of the debtor, or tc the dealing:s of

someone else."

The debtor has given evidence that monics paid to Mr. Smith

were paid on behalf of certain firms and companies which,

without reference to the books and papers, he is unable to

identify in any detail. He has now had produced tc him,

(SR

I understand it, documents prepared by Mr. Smith, or on behalf

of hx. Smith, showing what was the expenditure in the course

of Mr., Smith's busiruss. in those circumstarces, sir, I

would ask you to direct whether or not these are, in fact,

guestions which are proper within the meaning of Section 15.
MR. REGISTRAR: I think Mr, Hunter can reply to that,
MR. MUIR HUNTER: If my learned friend would accept fwrom me,

I state this presumably witn the authority of the Esurt,

and

Mr. Srnith, when examined for a day and a half in this Court,

deposed that he had visited Mr, Pculson rogularly ~nd had

him budgets similar to the one T.D.S5.2. I am, therofore,
e ————

ehown

putting to the bankrupt the evidence of the other persaon to

this interview. The bankrupt, as I understand it, has statoed

Ithat he never saw such a budget, I now propose, with ths

ILourt's leave, to ask him whether, if I can interpret the

l[initials in the way that Mr, Smith under compulsion from the

i of the money. Have I the Court's leave?

THE REGISTRAR: I think it is a perfectly proper question.

40,
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MR. MUIR HUNTER: Would you look at this list, thereforc.
first one is "Head office and administration salaries"
T.D.S. is Mr. Smith, W.K, is Mr, Kirkup, his partner. Did
you meet Mr, Kirkup? A, Yes, sir.

Q. You had correspandence with him, did you not? A, Whilst
Mr. Smith was ill only.,

Q. What did Mr. Kirkup do? A. He was a chartered accountant
as far zs I know,

. He was alsoc Mr. Smith's partner in the Dansmith organization,
was he not? A. For a very short period whilst Mr. Smith

had had a coronary.

U. N.W, is a secretary. A, Who is A,S5.7

Q. Ada Smith, his wife, A. I'm sorry.

Q. Who got £5 a week. KoL A, === A. Who ig N.W,? 1
sorry, I missed that.

Q. N.W, is Norm%ﬁ Williamson, a secretary. A. Never heard
of him.

Q. Now, I am not going to tyouble you with the anes except thosa

which I ask. K.L.A.; that is Mr. Ku L, #1igh, a thousand a
[ ———
year. Do you know Mr. K. L., Allen, or Ken Allen? A.  Ves

U. Sometimes spelled Allen, sometimes Allan, and I am ntt s.ure
which is correct. What is his job? A, If it is the

one that I think it is, he is the deputy general manager of
== . ]

| Peterlee and Ayelifts New Town.

Q. That is right, That seems tu be confirmed by your cwn
correspondence. So Mr, Ken Allfn, a permanently employed

salaricd officer of Peterlee New Town, is, we see, on Mr,

Smith's pay roll, Did you know thas? Be. No, sir.
Q. This is the first time you have heard that. Did you approve?

MR. MUIR HUNTER: No answer to that questicn,

THE DEBTOR: No, I'm scrry, I didn't realize you were expecting

an answer. I said nc, I didn't know.
MR. MUIR HUNTER: Did you approve uf the expenditure g this
kind of sum? A. I certainly didn't, for the simple rea: rr,

I didn't know what it was for in the casec of Mr. Ken Allen.

8. Sc you row state, after consideration, that until iYis moment
you had no idea that Mo, Ken Allen formed a salaried membrc ©f
the Dansmith organization; is that right? A, That is
correct,

U. And that to the best of yocur knowledge and belief no partnee,
or assistant of yours, would have known that fact?

A. I can't answer that one because I don't know.

&ﬂiL/qd/fbﬂdwv 41.



2237,
2238.

2239,

2240,

2241,

2242,

2243,

2244,

2245,

2246.
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2248,

2249,

2250.

2231 .
2252,

2233,

2254,

Q.
Q.

Q.

d.

Not as far as you could tell? A, No,

We proceed. Newcastle. Do you see Eiﬂ'? P.W, stands for
Peter Ward? A. Sorzy ...

Will you go down to —-—-- A, The writing is so bad. I
am trying to - is it the first item, "Rent"? The next one

is telephone.

No, no. Go on beyond "Overheads" and will you stop at
"Travelling and entertaining"? A. This is after salaries?
Yes, £5,500 travelling and entertaining in the budge: on nhead

office and administration alone? A. Sorry, but I can't

find this figure, sir.

You see "Overheads"? A. Yes.

Go down to postages and sundries, It is the next item
"Travelling and entertaining, £5,500", Re I have got
£750 here.

No, you are tco far down. A. Sorry. Would ycu repeat

that again?

"Head office and administration salarieg" —-- A, Oh,
here it is. I have got it, sir.
Travelling and entertaining, £5,500. Now, do you see that

alongside these head office sums there are a number of
deletions and amendments? A. Well, yes, I see now, yes.

But you say that that did not result from any discussion with

you? A. Certainly not.
Do you know what "Stanhope Strest" is? A. No, sir,
Then go %o Newcastle. Will you take it that P.W. is Peter

Ward, the person ashout whom I have asked you questions?

A, This £1,5607?

You see, "Newcastle, P,W." is apparently the chap in charge?
A. Yes,

"Salaries, Peter Ward, £1,560"7 A. Yes.

You necd not trouble with the small ones; and then they get
£750 travelling. Now, you see, we have seen, heve we not,

a .ot of Peter Ward expenses for travelling being paid by your

firm, about which you said you knew nothing, Do you still
adhere to that view? Ae  Sir, I didn't see these, no, anc
what I can't understard now is this; they talk about trav§%lihq
£5,500 a year and then give a list of travelling later, 4
Yes, very well, A. I mean, it looks to me like double
entry.

And then they get to Newcastle, A.R.H. That means the person
in charge again, and that is Alderman Roy Hadwin, is it not?

A. Oh, yes. S
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And you remember Roy Hadwin, do you not? A. 1 remember

him because he at one period took an gction agains*t Smith,

In fact, do you say that you know that Mr. Hadwin was part

of Mr, Smith's organization, or not? A, I kpew as =
result of an action he took in the courts against him.

Before or after the time to which this document relates?

A. I don't know what date,

It is the year to September, 1961, so it would presumably be
prepared in September, 19667 A. I don't know what the
date is of the case Hadwin had against Smith. They would be
about the same time.

What was Mr, Hadwin's job? A. Just worked faor Smith, I
expect, as a P.R, if I remember the case rightly.

Well, would Mr. Hadwin have worked for £1,560 a year as his
saole occupation? A. I couldn't answer that question, sir.

Do you know that at this time Alderman Hadwin was the Chzirnan

of Newcastle-upon-Tyne Taown Planning Committee? A, Np, I

didn'+,

You mean you know it now or you have never heard of it?

A. No; it is the first time I have heard that, but I dic
know when he came out from that case that he had besen Lord
Mayor of Newcastle.

You sec he gets this sum, then there is another 1imb to
Newcastle, "Newcastie, J,G.L.P.T A. Yes.

New, that must stand in sone way for yourself, must it not?
A, Well ,,.

Those are your initials? A. Those are my initials.,

And we will find it is used elsewhere. Now, do you see A.C,,
————

the Tirst salary of a tholisand gpourds? A. Yes.

Mr. Smith identified that as Mr,_Andy Cunningham. A. Did

he?

Do I understand you to say that you did not know tiiat Mr, Andy

Cunningham was on the pay roll of the Dansmith organization?

A, Certainly not, and not getting holidays direct from me.

i —

Are those statements mutually exclusive, Mr. Poulson?

A. Sorry, ! didn't follow what ycu meant. )
Does the fact that Mrx. Cunningham gets a free holiday fxrom you
exclude him receiving a thousand a year from Mr. Dan Smith?

A. Well, he wouldn't certainly have bhad it if I had known
that, would he?

@t any rate, you did not know. Well now, I asked you, you

remember, about quarter of an hour ago whether there was any
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other relationship between yourself and Mr., and Mrs,

Cunningham other than the one which we had identified, and

you said na, What we find here, is it not, is that Mr.

that you were paying to Mr. Dan Smith? A, Which I wasn't

E—

Cunningham was receiving a thousand a year out of the mongy. 2

aware of.
2272, Q. Now, have you any idea why that should be the case?

A. He never disclosed who these peocple were and I didqig

know what he was doing, All I was dealing with was one
—— —

person., He never p;gsented any accounts to the accountants
or anybody, except un expenses,

2273. Q. So he did render accounts on expenses? A. Well, you said
so, to Baker,

2274, Q. Yes, At any rate, you knew that he had people then, but

you did not know what people? A. Well, obviously he
had some staff as a P.R.O.
2275. Q. No -== A, DOrganization,

2276. Q. Just let us go back a moment and I will have your answer
read to you if you wish, You said, "He never disclosed the
names of these people". I hope I shall be corrected if that
is not a fair transcription, Well then, Mr, Smith, therefoue,
talked to you about people he had? A. Nao. The only
people I met connected with him, as far as I remember or
recall, and that is why I can't recall it, if he walked in
here this Peter Ward you have referred to. I remember the
little Michael Ward, and I remember Hadwin bec :use of that law
case.

2277. Q, Well now, let us look at the rest of "Newcastle, J.G,L.P.%,
shall we? S.D. is apparently a Mr. Dockin Do you remember
Mr. Dockin? A. Nao, __——_"'?{

MR, MUIR HUNTER: I refer for the record to the exhibit T.D.S5.12
sheect, "Conferences, cocktail parties, lunches and exhibitions®,
it being a manuscript sheet prepared by Mr, Dan Sm:*h of the
persons shown on the budget and used by him as consultants, S.D.
being identified as S, Dockinﬁ

2278. U. R, U, -~ you see R.U.? A. 'Yes.
2279. Q. Do you know Mr, Rabert or Bob Urwin? A. Yes, I did mret

that gentleman.
2280. Q. What is his joh? A. Taylor Woodrow - he was Taylor
Woodrow's P.R.0. in the north-east, so I was told at the time.
2281. Q. Did you know that he worked for Mr. Dan Smith? A, No,

because I thought he was working for Taylor Woodrow.
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Mr, Poulson, is it conceivable that your staff could have known
and dealt with Mr, Urwin without your knowledge? A. I should
imagine Mallory could, or Richardson, yes.

MUIR HUNTER: I look at the file entitled "Noxrth Shields,
1961/1963", produced by Mr. Dan Smith. T eee—

Do you remember some activity at North Shields? A. The only

activity at North Shields was a planning exercise.

Do you remember your staff being involved in that? A. Yes.
There was some difficulty in persuading the council, was there
not? A. Not that I am aware of, and furthermore I have

never met the council, as an individual.

But you have met Urwin, have you? A. I met Urwin, yes, sir,
but not aver anything to do with North Shields.

Did you subsequently discover that he had something to do

with North Shields? A. No, sir, until you, sir, tell.ing mu
now, or asserting that he had,

Now, I am not going toc botiher to show you the file iwmediately,
but I am referring to a letter dated the 23rd May, 1963, wr.iten
on the paper of your Middlesbrough office by Mr. Mallozry,

whose signature you will no doubt be able to recognize,rin which
he is writing about the zentral acea development in Marth
Shields. Did you know that? A. Yes, sir. I do noc i'mow
that we did the central area development,

And he had written tn the Borough Engineer and surveyor? A. Yes.
And was rather disconcerted te find that his letter had endecd

up with *he Town Cleri. Do you remember hearing about that?

A, No, sir,

Who said, "Nothing doing, no information to¢ be given", The
file shows then that Mr, Dan Smith writes to Mr. Urwin at
Chester-le-Street. Is that where he lived? A. I don't
know, sir.

sending a copy of Mr, Mallory's letter to Mr, Dan Smith datec
the 23xd May, 1963. This is follewed by a telephore nesesage
recorded as having come from your Mr, Mallory to Mr. Smithis
secretary, Mrs., Boyd. "I wanted to have a personal word with
Mr. Smith on something in Newcastle, I did write some weeks
ago about North Shields but have not heard any more. It is
nothing desperate. Ask Dan if he can give me a ring", What
would Mr. Mallory have been telephoning about? A.  Mr,
Mallory was running Middlesbrough entirely on his own and what

you have read to me is the first time I have heard either
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2294, Q.

2295, Q.

2296. Q.

2297. Q.

2298. Q.

2299. Q.

2300, Q.

any reference or inference as such. As far as I am ccncernsd
this job was handlied by two people, Mallory and a man called
Tetlow, a planning officer.

Mr. Max Tetlow had been an officer of the Ministry of Planning,
had he not? A. Ministry of Hgusing and Local Government

Regional Officer in Leeds.

Whom you employed? A. Who apnroached me - let us get t.is
quite clear —-—--~
Never mind, Mr. Poulson, who approached who; whom ycu employed

after he left the civil service, did you not? A. VYus, and

he is still there.

So I have read you letters passing between Mr, Mallory, who
apparently you have disowned, and Mr, Smith, about =ome problem
in North Shields, letters having gone to the wrong cfficex”

A, I didn't know there was any problem until =-=--

Never mind. Bear with me, Mr, Smith on the 28th June, 1963,
then writes to dear Mr. Urwin asking for a comment on Mx.
Mallury's and the Town Clerk's letters. We find on tre filis
this, #r. Poulsen, frem Mr., Urwin to Mr. Smith. "Re North
Shields", Now, this may be a false note, it may be invented.
and it is not anything for which you are blameworthy but I wanu

to read tec you what Mr, Urwin is recorded by the secretary to

have said, "Re North Shields, We are trying to break tl.s
jin various ways. It is not one of our controlled councils" -
ﬁ(The debtor gasped) - are y:tu feeling alright? A. I am ;nJy
‘surprised at the outrcacecus remarks which have been made —---
0f course. The noite centinues ~ you know Mr, Urwin, do yru
not? A. I have told you already, sir, I have met him and I
thought he was the Taylor Woodrow representative in the north-
east.,

"We are trying to work through", and he then refers to the

office of one of the local govermnment committees and I will

not identify it, who incidentally is somebody or ol'izris

doctor. "The only thing I can reiterate is that the propriy
in Bedford Street" - that was a property you were seeking to
develop, was it nnt? A. I don't know, sir, beceuse 1 had

nothing to do with this development, I have never been ir
North Shields, I have not met any aof the councillors, clerks,
surveyors or anybody connected with it,

I continue. "Which Mr. Mal lory mentions is in the middle of
the re-development., Why they are putting off, nobody knows.
We are doing all we can', I am not going to make any unkind

inferences from that, but can you tell the Court why Mr. Urwin
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who is receiving £500 of your muney each year, is engaged

in activities of this description? A. First of all let us
be quite clear. I didn't know he was receiving any money.
Secondly, I didn't know he was doing activities oiher thar I
was told in the north-east it was public, that he was a P.R.
representative for Taylor Woodrow.

MR. MUIR HUNTER: Would this be a convenient mroment. sir?

THE REGISTRAR: Yes, certainly.

MR. SAFFMAN: Before you adjourn, sir, there is one matter which I!
would like to raise. You will appreciate, sir, that the
objection which I raised before as to the question which my
learned friend put was because I had not had the advantuge of
seeing the Section 25 examination. I did at the eni aof the
last hearing make a formal application to you that the sto:
order be lifted in so far as it contains the debtor and his
solicitors. It is referred to on page B84 of the transcuoipt.

MR. MULIR HUNTER: May I short-circuit my learned friend'!s
application by saying that, subject to my instructions, I would
have nu objection to his secing the private examination of M.
Smith, subject to the Court's leave.

MR. SAFFMAN: Well, it does not only come to Mr. Smith, sir,
because przsumably my learned friend intends to ask questions
based on the examination of other witnesses.

THE REGISTRAR: The difficulty -===

MR. MULR HUNTER: Not at this stage.

THE REGISTRAR: Is that the file on which there is a stop order
does not contain any transcripts. There is nothing in the
file which would be of any use to you.

MR. SAFFMAN: Except this, sir, from indications which have been
given te me - I shall put it no higher than that - if you were
to 1ift the stop order soc far as I and my client were concerned,
I do not anticipate any difficulty in obtaining the necessary
transcripts and the documents referred to therein,

THE RLGISTRAR: Have they been presented to you?

THE OFFICIAL RECEIVER: Only one transcript has been sent to me
and has been filed, sir.

MR. MUIR HUNTER: Can I assist? Owing to the pressurzs on th=
shorthand writers, Mr. Dan Smith's evidence has not vet been
transcribed.

MR. SAFFMAN: I did not expect them immediately, sir. I

appreciate that pressure. The important thing is that if the
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stop order is lifted, as indicated, that they will be mude
available to me in due course.

THE REGISTRAR: I cannot see any objection.

MR. MUIR HUNTER: No, indeed. I would agree to Mr, Dan Smith's
evidence being inspected by the debtor's solicitor when it is
ready and delivered.

THE REGISTRAR: Yes, but there are other transcripts.

MR, MUIR HUNTER: I would prefer, if I may, to reserve those and
to raise the matter when I propose to use any of the answers,
So far, I have not used any except the one whose idersity I
have kept secret.

MR, SLYNN: In view of the passage of Lord Esher which my friend
read *to you at page 10 of the transcript, I would respectful’y
ask my learned friend to bear in mind the possible prejudi z to
which I referred earlier this morning.

MR. MUIR HUNTER: Naturally. 0f course, I heard with grsa:
atticntion the observations of my learned friend, and the views
of tie Attorney General, and I have tried so far as poasible o
confine my guestions to that, I hope my learned friocnd will
bear with me in this part of ths examination which is direc*ed
for a specific purpose which may be different from thot whiot
he has in mind.

THE OFFICIAL RECEIVER: There is one other point, sir. A nunoer
of documents have besn referred to - exhibits in private
examinations, I wonder if thouse are in the custody of the
Court at the moment?

THE REGISTRAR: They az: with the Trustee.

THE CFFICIAL RECEIVER: I have been trying, sir, for two weeks to
have sight of those documents to assist in my enguiries., T
they could be taken back into the custody of the Cousb weee

THE REGISTRAR: Yes. There are a tremendous number,

MR. MUIR HUNTER: Sir, I had no idea thi:t the Official Receiver had
not been supplied with them. I will certainly see Lthat it is
dore.

THE OFFICIAL RECEIVER: I am not suggesting for one moment thers
has been any deliberate attempt to impede my investigations —---—

MR. MUIR HUNTER: Well, 7 <think I must point out that I and my Ly
juniors, my instructing sclicitors and the Trustee and their
staff, have been engaged about 15 hours a day since the
13th June in preparing this matter, and we have so far provided

the Official Receiver with copies of all the files in our
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possession which he has photographed, with the transcriptions
of all the private cxaminations which have becn made, and if,
in fact, we have not come up with anything it is not through
any lack of desire to assist, it is simply the physical
inability to handle the material, the volume of which the
Court can judge for itself.

THE OFFICIAL RECEIVER: I am not suggesting for one moment there
has been any deliberate attempt in this matter, but if the
Trustee and his solicitor have been unable to photog:raph them,
I can possibly assist,

MR. MUIR HUNTER: I am very much obliged.

THE REGISTRAR: Meanwhile, Mr. Saffman, by all means inspect the
transcript of Mr. Smith's evidence.

MR. SAFFMAN: To save further application, sir, can I take i:
that the order is that the stop order is lifted in so far as
the debtor and I are concerned regarding any Sectior. 25
examination on which Mr, Paulsan has been questioned?

THE REGISTRAR: Not at this stage; only in respect of the
transcript of Mr., Smith's evidencu.

MR. SAFFMAN: Yes, I appreciate that, sir, because he has been
asked about that, but =--

THE REGISTRAR: I shall deal with the other transcripts as they
arise.

MR. SAFFMAN: I am obliged, sir, except for one thing, that I
would ask for an undevtaking that if for any reason any Scction
23 examination is no% to be used by counsel for the Trustee
that that be irdicated to me so I can make an applicatian in
respect of it, because, as you will appreciate, I have no
krowledge of it, other than what I read in the press,

THE REGISTRAR: Of course, the press have no knowledgz »f what
happens at a private examination.

MR. SAFFMAN: No, but they krow who has been examined, or appear
to.

THE REGISTRAR: If those transcripts are toc be used they will be
of no assistance to you.

MR. SAFFMAN: With the grcatest possible respect, sir, as I have
said before, the Trustece and the Official Receiver enquire
into matters in which they are interested; they do not, quite
properly, seek to give a whole picture.

THE REGISTRAR: Well, I will deal with the matters as they arise.

Meanwhile I proposc to adjourn until half-past two.

/+..Luncheon adjournment.
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2301,

2302,

2304,

2305,

&304.

2307,

2308.

2309,

2310,

2311,

2313.

.

Q.

Mr. Poulson, I will return in a little while to the question
that I was putting to you before the adjournment. I want to
deal with some other matters in the interim, please. I have
here a search from West Riding Deed Registry of property
transactions involving yourself, and I note that you are shown
as a trustee of a number of religious institutions. I wilil
not mention them, but is that right? A. Yes, sir,

When you kecame a trustee of, say, a particular relic¢ious
institution, did you make any donation to its funds? A, These
are trustees of the premises of various chapels.

Yes. A. But, therefore, they would not require - it wa~n't
necessary to make donations.

I am not suggesting for one moment that because you became =3
trustee you had to make a donation; 1 am asking whether y U
did make, during the last ten years, any substantial donation

of more than, say, £10/220 to any religious establis“ment in

this nmeighbourhced. A. I've seen that list - Mr., Saf€aan
showed me it - and the answer is nao, sir.

There Zs also on this list on educutional establishment; did
you make any donation to that? A. Which one is it referring
to? I'm sorry, I can't remember that.

Nortun? A, It is a chapel, sir,

It is a chapel, 1 see. It is described as a schoolhouse, Did
you make any donation? A. No, sir,

Have you made any donations to schools in the last ten years ut
more than &£10 or &£207 A. Yes, sir,

Can you remember one? A. I can remember them, but I can?!i
give you any details because I ---

Think of the school itself., A. Queenswood, Hatfield.
Roughly, what sum was involved? A. The only way . can tell

you that, sir, is to see the bocks and go through them, and if

. I have that facility, you will have that.

How leng ago would that have been? A. During the last ten
ye&ars,
On one occasion, as we see from your personal correspondence

file, you invited Mr. Maudling to come down, I think%, to
preside at speech day. Would it have been about that time?

A. The only reason for that, sir, he was the M.P. for the
constituency in which the school was,

I know, I just wondered if that would assist the date in youxr
mind. A. No, it had nothing to do with it. He did not open

anything; he was coming down for a speech day.

m
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2314, Q. Are you a member of the governing body of Queenswood? Ao I
was, sir.

2315. (. And did you resign? A. Yes, sir.

2316. Q. When was that? After your -- ? A. Prior to my =---

2317. Q. Prior to your troubles, yes., A. As I did everything,

2318. Q. Yes, I much respect you for that. What is Knottingley Rope
Walk; is that a property? A. That is a church, sir.

2319, Q. I have asked you about churches and schools, Did you make any
substantial donation to any political party or any political
association in the last ten years? A. Not donations, no, sir.

2329. Q. I mean, I know you were prominent in the Conservative Party.

A. I was never a member of the Conservative Party, only far
the last two years after the dissclution of the Natianal
Liberal,

2323, Q. Ah, yes, of course. I am sorry. Well now, you have producea
a list of dates of jewellery which I shcw you and ask you ta
identify. Is that prepared by yourself or by your wife?

A. My wife, sir.

2322. Q. And do you produce it as coming from her? A. Well, I
produce it in reply to your request, sir.

2323. Q. Yes, and will you undertake to assist the Trustee to identify
furtner, if necessary, any of the dates or the transactions
thersin referred to? A. Of course,.

2324, {., Nnw, there is something I wish to clear up, Mr. Poulson, about
Mzr. Egjjgggggjghpousgi~ I just want to be clear about it.

Mir. Pottinger's house was actiually built by contractors

instructed by yuurself? A. Not by me personally, no.
2325. Q. I am sorry. You see, Mzr. Poulson; you were, in fact, a
one-man band, were you not? R. Yes, with salaried partners,

but they had such authorities that they acted as partners,
and the only benefit -- Well, they had benefits by not being
partrers because they could then be insured in a non-contributary
scheme which they couldn't be if thev were partners, but
they had all the other facilities except signing cheques.

2326, Q. I am not concerned at the moment with any matter of responsibility;
simply guestions of fact. Some person -- would it have
been the Scottish O0ffirme? A. Yes, sir,.

2327. (. Some person organized or procured the building of the house by
some building company; is that right? A. Well, he was
out to tender, and I expect he - at least I think he was

out to tender - and he chose a firm, as I remember called Dennis.



2328. Q.

2329. 4.

2330, B,
2331. Q.
&332, Qs

2333, Q.

2334, Q.

2335. Q.

2336. Q.

2337. Q.

23368, Q.
2339, .

2340, Q.

Dennis, yes. S0, ther: would therefore be somewhere, I suppose,
some kind of tender for the price of the house? fa Yes.

And this was then accepted by Mr. Pottinger? AR. I have no
idea, sir. I can't answer that question because I don't know.
And it was then paid for? A, Well, all I ---

By somebedy. A. By somebody, yes.

Now, you gave the impression on the last occasion tha+t the
financial contributions you had made, or some of them, had

been for the purposes of putting right defects in the house,

A. Additional costs and defects, yes.

Therefore, you must, must you not, have applied your mind to
this matter at some stage? A. After the wretched thing bad
been built.

Yes. S50 when you did apply your mind, what did yeu find®

A. Reflections against the afficiency of my own staff.

I dare say, but what, in fac%, did you find physically, Did vnu
find a tender? A. I don't remember seeing either a tender

or a contract agreement.

How, tnen, did you discover that things had been done wrong?

A. For the simple reason I saw the draft final account of

the gquantity surveyors.

Well now, we are speaking of very large sums of money, and I am
sure you would wish to give the best account you could, and I
explain, Mr. Poulson, my reason for asking you these questions
is, as you know, because it has been reported in the press, ths
Trustee "as brought pro:ecdings against Mr, Pottinger to recrvex
the amount of this donation which it is understood pr. Pottingex
is going *n defend, A. Is he? I didn't know he was,

Well, he has stated that by his solicitors. A. I see,.

In those circumstances, therefore, it is important, is it no%,
tha' you should assist us to the best of your zbility in saying
what you remember at ithe time —-- A. Well, may I say the hest
way I can do that, sir, is in get «ll the files ana =11 1-e
relevant documents and go into the thing in detail, fTor thes
simple reason I know only the little bit after the whole
transaction was completed.

Weil, what, in fact, &re you going to look for? A. At ihe

whele history of the job,



2341.

2342.

2344,

2345,

2346,

2347.

2348,

2350,

2351,

Q.

2

Yes; but do I understand, therefore, that at this moment you
have absoclutely no knowledge of the detail of it? A. I have
neither the knowledge, neither did I ever visit the site or see
the house until it was -~ a long time after it was finished.

I am going to show you this sheet in manuscript hzaded,
"Pottinger" and you tell me whether you have ever seen it before.

(Hended to the debtor.) Take time to read it. The pencil

writing at the bottom is my own. A. Whose is the writing at

the top, sir?

I am not able to tell you at the moment. A. Well, [ don'<

know whether I've sesn it or not, sir. If you told me it was

one of my staff ---

Give it back to me and we will just look at it together, shao.l wa?

(Handed to Mr. Muir Hunter.) Well, this is apparently abloot

Mr. Pottinger's house, and it begins, "FHlectricals - Al.jus

Heating tender acc. - 18/5/67 - £1,952" and then somebody

has written alongside it, "ULert. 1 £574; Cext. 2 £375". Nnw,
that means, doss it not, tender accepted 18th May, 19677

A. This iIs relevant, what you are talking about, as to what

I have said before, There were two Tirms of heating engineerc
who went bankrupt on the job,

Yes, Mr., Poulson, T am just asking you to construe the teliimical
word - "Tender acc," means tender accepted, does it not?

A, I should imagine so.

And "Cert. 1 and Cexri. 2" means architects!' certificates for
nayment? A. Yes, suz.

Right. Well now, the next item is "Heating, water and vent, -
Angus Heating £2,875 -~ CertiTicates 1, 2 and 3" which come

to a total of £3,988. So that for hesating, water and
ventilation we have a total of £3,827. Now, this -ould be
something, surely, which reflects the services of an
arci.itectural office, does it not? A, No, it is =—=s-

Well, what is "Cert." then? A. In the first pl-ce, sir,
wr have our own heating and ventilating engineers as a
separate entity and they looked after that side of the
business of the heating.

Right. A, Not architects. What the devil architects

know about heating is as much as you do.

You had, in fact, several departments, including 2 heating

and ventilating department, did you not? A, Yes, sir.
When I mentioned architect business I meant the whole of the

Poulson organization. A. Sorry, it was always tried to kezp
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it absolutely distinct and, as far as this enquiry, the heating
engineers associates was always so distinct, separate, from the
architects., That's why.

2352, (. Then there is a reference to Fergus, which is another heating
company, is it not? A. Which was brought in after the
bankruptcy of the first.

2353. Q. And then we get "John Dennis - Cert. Nes, 3, 5, and 7 - cortract
£20,792" - and then the three certificates together come to
£48,769, Now, I do not know whether they should be added
together or whether they are cumulative. What do you say?

A. I'm sure they shouldn't be added together, sir, if you saw
the house,

2354, Q. Well, you look at it and tell me if they are cumulative. That
means that the last one includes the first two, (Hended ta

the witness.,) Is the third one the cumulative ane? S |

would gsay, sir, the third one is the total.

2355, {. Very gnod. Thank you. That is £21,000, A. I mean, it
can't possibly be cumulative.

2356, Q. No, very goaod. So that is &£21,257 for the building of the
house, £3,827 for the heating and ventilating, and "Roberts arrl
Crockatt ~ Certificate 2 - &£795 - final account £1,321", Wiat

would Roberts and Crockatts be? A, 1 have never heard of
the firm.

2357. (. Well, that would mean, would it not,; that the house had ccst
something like iZé,DpD? e Yes, sir.

2358, . Now, this sheet continues with a series of payments amounting
to £18,607 which are paywments shown on the Official Receiver's
schedule, J.G.L.P.1, Do you wish to say anything further
abocut the circumstances in which these payments were made?

A. They were a gift, sir,

2359, {. Right; and, you see, if we find that the house costs zbout
£27,030 and we find that you pay £18,€607, it would seem, surely,
to make nonsense of your suggestion that all you wei: deoing was
making gmod deficiencies. A. Part of it was a gift and
part of it was deficiencies, not ---

2360, Q. How much was which? A. That, sir, I would have to go into
when I get the papers =nd books and make an assessment.

2361, Q. Now, im fact, of these amounts a sum of £665 remained unpaid,
and, I believe, remains unpaid to this day, and that is a sum
owed to Angus Heating represented by the Official Receiver in
companies winding up, and do you ===- A, I understood that had

been paid.
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2362, Q. Well, it may have been paid subsequently -———- e 1 said 1
understood.
2363, Q. -- but if w: find on the Poulson creditors file, to which I
have referred, demands from the (fficial Receiver that this be
paid and a promise to pay it, can you throw any light on why
you should have undertaken to pay it? A. Whet, pay the £4307
2364, Q. Yes. A. It was just completing the balance. Thet's all
I can imagine.

MR. SaFFMAN: Sir, I trust my friend will allow me to say s methinfg

which might be of assistance. I know the enormous numnber \
of documents in this case. There were certain files whirh
were given to me at my office - some very considerable numhber -

and I say this for the benefit of the Trustee in Bankruntcy and
those he has instructed, that I remember that in one o7 the
files ~ a file of correspondence between Mr. Poulsan anc
Cliford Turner - Mr. Grimwood of Clifford Turner was seeking
instructions from the firm uf Poulsons, after Mr. Poulsn:, hu@
left, about a claim by the Official Receiver on behalf of Angus

Heating Company, and in that file there is a full histcory in

|

a letter 7rom the firm which replaced Mr. Poulson to Clifford |
Turner & Lo., setting wut all the figures of construction, ire J
reasons fcr the claim by Angus Heating, and, in fact, a stateiien
that ¥Mr, Pottinger had paid that amount himself, I am nut (
saying this, sir, as a watter of comment. It is only because
of the enormous number of papers and it may very well be that
the solicitors for the Trustee have missed it in going through.
MR. MUIR HUNTER: Wwell, thank you very much indeed.
2365. Q. Well now, if, in fact, £18,600 of this was, in fact, paid by

yourself, I understand from what Mr, Saffmen is saying that
possibly Mr. Pottinger paid the rest out of his owr rnket;

is *hat your impression? A. That is my impression, sir.

2366, Q. Yes; but you say you were not a2 party to any discussion with L
him as to your respective contribu%tlons? A. Defisitely neot.

2367, Q. Well now did you ever lend Mr, Pottinger any maney? A. Ncw
that I'm aware of,

2368. Q. Na? No? A, I can't remember it, sir.

2369. Q. Well, my reason for as.:ing is this: that in your acrountanits!
file - ] refer to a sheet entitled "J.G.L. Poulseorn - Payment
in the nature of commission to persons other than emplecvees
for the year ended 5th April, 1969, Analysed and other

professional charges - Items actually peid" - we find that the
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2372,

2373.

2374.
2375.

23784

2377,

2378.

2379.

2380,

438 1.
2382.

2383.

first entry in respect of Mr. Pottinger, being two .sums of
£3,000 and £4,150, total, &£7,150, are described as "originslly
a loan". Do you remember that? A. No, sir,

And further in thaose tax files which are presented to the
Revenue, there is a description of Mr. Pottinger as the
recipient of a staff loan. Does that recell anything to y~ur
mind? A. No, sir.

In what circumstances could your chartered accountarnts haw
possibly put that down in that form, do you suppose? A. I
don't know, sir, and furthermore surely they didn't cdo the
thing. I mean, they didn't do the returns to the lnlend
Revenue, Pannel Fitzpatrick would do that.

That is what I am speaking of. A. 0h, sorry, I thought yuu

meant the internal oOnes.

No. You say you are not able to throw any light at al. on
this reference to Mr. Ppttinger —-- A. As a loan.

-- having received &7,150 scaff loan? A. No, sir, if - -
It must be a mistake then. A. Well, I don't know. ‘Whoever

put it, how it got there, I haven't any conception. I always
understood I gave my gift and then I found myself being more

embarrassed by a larger sum for negligence.

Yes, I sez. . Samebody I should have asked you abeout in
connection with holidays, Mr. Poulson. Do you know Mises Mary
Fenelan? A. Yes,

What is her job, or what was her jub? A. Secretary to the

City Architect of Bradloxrd.

Yes. Did you send ner on holiday? A. I didn't send her.

I was asked if I would contribute, and I said, "Yes", and gave
her a cheque,

Who asked you? A. Herself,

She askecd you to contribute to a holiday? A. She told me
she was hard up and she was wanting a holiday, and that was 1it.
vWlae she a member of ycur organization? A. No, sir.

Was this once, or more than once? A. Once, as far as I
can rememuer,

Irn +the Official Receiver's schedule, J.G.L.P.1l, we find that
she received £140 on ihe 6th of July, 1966, A. That wus

in connection with - so I was told - whether it was so or not
I have no evidence - that she had taken a flat and would { --
Certain people had helped her with it and would I pay for =

carpet.
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Pay for a ~-- 7 A. A carpet.

And then the second item --- KA. That is the second item.
Well, the second item, according to the Official Receiver, is
the 2nd June, 1967, £97.12.6d. What is that for? A. I've
no idea, sir.,

But I thought you were talking about holidays? A. One was a
holiday, one was a carpet - two items,

I see, Well, what ——= A, That is all I understood that
there was,

Well, why should you pay for a holiday and a carpet for a young
lady who is the secretary to the City Architect at Bracdford?
Was it a gift? A. Yes, sir; nothing else.

In the middle of June, 1967, when you could not pay your incume
tax? A. 3Sir, I didn't ever appreciate that I could nod
afford it -~ to do that. Had I, I wouldr'‘t, of course, have
done it,

Well now, Mr, Poulson, you have made yourself out to be a very
generous man, and we have seen a number of gifts that you

made *u deserving civil servantis and deserving private
secretvaries to City Architects, and so on. Do ycu suppose we
have a complete list of your donations? A. It would appezr sc,
Why do you say that? A. Well, the only thing is this, then:
let me have the opportunity of going through the books with
somepody - with Pannel Fitzpatrick, anybody you like to name -
and let's get right down to every item.

But you see, Mr., Poulsa n == A. I can't do anything withou=x
the books.

But, Mr. Poulson, you are giving an account here to this Court
and your creditors - and only incidentally to the general public
of this country - on what you have done with your cxecitors!
money. You do appreciate that, do you not? A. Yes, sir,
And orie of the things you have done with your creditcors! money
is to go round sprinkling largesse 21l over the couin.oysice
like Henry V111, have you not? A. No, I was not aware at
that time that I was in the position you keep on describing.

I am not concerned with whether you did wrong. AR. 0Oh, sorry.
I am concerned with the fTact that you did, in fact, do it. N,
you know as well as I do by now that pesple who receive gifts
from debtors in this concition have to refund the money --

A. Yes.
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2398. 0. -- if they fall within the provisions of the Bankruptcy Act,

and you know that, do you not? A. Yes, sir,

2399, Q. And, therefore, whether you like it or not - I am sure you wish
to do the best for your creditors -- A. Thank you for that
remark,

2400, 4. -- it is your duty, is it not, to produce a list aof all the
people to whom you have made any substantial gifts? A. Yes,
sir, Therefore, the only way I can do that is to gno through
all the boaoks, and, as I have not had those available for over
fhree years, I can't remember these things.

2401. Q. Well now, you would undertake to do that? A. 1 will with
pleasure, sir.

2402, Q. Now, do you appreciaste, Mr. Poulson, why it is that the Offirilal
Receiver and the Trustee, in fact, know as much as they do about
these gifts? It is that they were all put forward as jyuur
professional expenses, You know that now, do you not? A. 1
didn't know they were all put forward in that light, no, sir.

2403, Q. Do you mean to say that the submission of these very large
aggregate sums for your professional expenses by the chartered
accountants, which represented personal gifts by yourself, was
done without your knowledge? A. I did not compile those
lists each year, sir,.

2404, Q. But, Mr. Poulson, there are letters on your accountants! tax
files showing that thev asked you, as a result of which,
ultimately, for example, they told the Revenue that Miss Mary
Fenelin's money was a gift, so you must have been ---- A. Good.
I am glad they have done something right.

2405, Q. Yes.50 you must have told them eventually? A. No, I don't
know that I did.

2406, Q, And do you know that Mr., Pottinger's donations were also shown
as professional charges? A.. No, I didn't,

2407. Q.:Well now, if we are looking at your cash books together, Mr.
Poulson, how shall we recognize a gift? A. The main people -
the best person, as far as I can see, is the one who has been
the longest, Miss Macleod, and we will put against the names
all the persons who have been members of the staff, and we
can also analyse which have been members of firms which we have
dealt with,

2408, Q. You see, Mr. Poulson, it is very important, is it not, to get
this right, and we look at a list of people in the cash book -

Joe Brown, Bill Smith, and so on - it all depends on you, does
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2417,
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Q.

Q.
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it not, to tell us tha- that hundred pounds was for Bill Smith
for his 21st birthday, or something? Is that the best way of
telling us, that we ask you? A. No, I'd say an analysis

of everything is the best way.

Yes, but what are we going to analyse? A. Every item that's
in that cash book.

If we look at Miss Mary Fenelin, you see - just to take this
girl - £237.12.6d. Now, we have found that in professional
charges, so it would not be surprising, would it, if we

thought that was for services rendered? It would not be
surprising? Ae Well, you seem to feel and think that way, nc.
And then you say, "Well, no. That'!s not for services rendered;
it's a gift to a deserving girl." So how are we going to
recognize the people who do not appear in the professional
charges? A. Well, the only way, sir, is this: +that I,

as I said earlier - a list of the staff for all those years,

a list of the firms from whum we purchased the goods, anc the

. balance has got to be explained.

Q!

What about cash distributions? A, Sir, we didn't do any.
There wasn't either any fees received in cash or paid out.

No, but, I mean, you drew cash from the bank, did you not?

A. Yes, for myself, and they were in sums which are recognizcble
for just my household expenses. I think that without any
hesitation can be justiiied.

Just let us think for a mecmen<. I will take as a test case
Me. Pottinger's Hellenin cruises which came to something, I
suppose, like &£800, pertaps. Now, this would have been shcwn
in your travel accounts, would it not? A, Yes,

And nubody would know until they looked at it that Davell and
Rufford's invoice related to a personal donaticon? A. But

at the same time, it was there in the name of the pexrscn. It
was not in the name of anybody else.

So -- 7 A. So there was no form of deception.

I am not suggesting for one moment there was any form of
cdeception. Let us luok at the -- A. I thought you wanted
to get to know what every item was for.

Mrz. Poulson, you do appreciate that there are certain legal
obligations on persons who become bankrupt to have previously
kept proper accounts? A. VYes, sir, and I thought I was

having proper accounts kept and I paid sums of money to expect
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2432,
2433,
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Q.

Q.
Q.
Q.

0.
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proper accounts, but the results were abscluteiy a disgrace.

Even after the Harvey case they did not keep szparate books

for J.G.L. Poulson Associates - the same man Baker you gquoted.
Well, let us take Miss Fenelin again —--- A. He also - 1T
don't know whether you are aware of this - you have guoted him -

but he was asked by I.P.D. at the transfer when I.P.D. tock over
the assets of Ropergate - or were supposed to have done - to
transfer all the staff of I.P.D. too,

I am not interested, you see, in that, Mr. Poulson, at all.

A. No, but this is the ====

Will you please keep quiet and concentrate on the question I

am going to ask you, which I only take again as a test cac:a.
Somehow or aother you caused these two sums to be paid to Misu
Fenelin? A. Yes.

Well now, they were presumably paid by cheque? A. VYes, sir.
Now, did you cause an entry to be made to show that these were
gifts? A. I don't think -- I wouldn't == I don't know
whether I told Miss Mcleod that at all. She knew it was a gift,
but I don't know whether —---

You told somebody to draw a cheque in her favour? A. Yes.
And did you tell them what it was for? A. No, I wouldrn't di;

Miss pMclend woulds

How would they know? A. Only Miss Mcleod would know.
How would she know? A. Because I would tell her.
You told her what was a gif* and what was not a gift? A. Not

every time, sir.

So sometimes you did nct even tell her? A. Owing to the
pressure of other matters, or ----

Yes, I see. A. After all, this wasn't an office of two or
three people.

Well, no. Well then, take the Tregenna Castle holidays, Now,
this would have been paid, 1 suppose, by a cheque at the ena

of the holiday to yourself and your civil service friends.

Now, nobody would know from your books,,would they, that thre
bill was twice aslar,e a@s it should have been because you had
been entertaining four gusstsfor a holiday of a fortnight.

Ao But they knew where I was,

No, nao. Would anyone know from looking -- A. Yes.

~- at the bill from the Tregenna Castle Hotel that, in fact, it
was not just yourself and your wife and children, but four

other people entertained at your expense? A, I think you
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2438,

2439,

2440,

2441,

2442,

2443,

2444,

U.

(.

Q.

Q.

Q.

will find the answer is yes, sir, because they give su many

for each day.

You mean we have got to find the Tregenna Castle Hotel bill

for 1966 to work out how many people you were taking at your
creditors! expense? A. Well, I think that's the only procf
I have, sir.

I see. That is thebest effort you can make to explain to

your creditors vhere the money has gone? A. It's the only
factual way. I can't do it any other way.

Well now, there may have been other civil servants besides

Mr. X to whom you very generously extended country holidavs at
no expense to themselves. How are we going to find out about
them? A. I don't know of any, but, as I said, I was
prepared to go through all the books and ses if there was any
single person.

Well, I am particularly interested in holidays, you see, because
it is so difficult to check up on them, and you could parhaps
make a list of people, apart from Mr. Pottinger, Mrs. Cunningoan,
Miss Tenelin and Mr., X, to whom you extended free hoiidays.

A. I can't zremember off-hand, sir.

I mean, you could think of some more, could you? A. No,
No? A. No, not at the -~ No, I don't know any, otherwise
I'd tell you now, Give me some hint, give me some lead, 17T

there is any.

Well, I cannct, vou see. Cur homework has not yet disclosed
any more, but we will go on trying. At any rate, you cannot
remember yourself, Well now, let us teke another class of
expenditure which may havs: been a donation on your part. You

kept, did you not, at the Dorchester Hotel & permanent suite?
A. No, sir, never - emphatically.

What did you have at the Dorchester then? H. Accommodation
when I needed it.

Yes; and it was vecry freouent, was it not? A. Fvery week
b4 5 >

at certain parts of the year.

So you lad it for periods at a time but not continuously?

A. Not continucus and never more than two nights, and mostly
one night.,

I will gquote from our information, which, of course, may be a

mistake, "Mr. Poulson had an almost permanent booking at the
Dorchester."” Now, you say that is not right, or at least
only at cexrtain times of the year? A. Well, I was ohviously
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never there in August; I was not there at the end of the year
and the beginning of the year ---

How many months of the year did you have a booking? A. 1
was away abroad three or four months of the year, so take

all those out and you have got about half a year isft,

All right, six months - suite at the Dorchester, That must
have cost quite a lot of money, must it not? A. For ecne
night, or two nights at the very most.

Now, you had, in fact, a flat at Greycoat Place, did you not?
Ahe Yes, sir,

Why should you need a suite at the Dorchester? A. For the
simple reason I used that flat for the benefit of the person

running the London office at that time.

Who was that) A. Fawden.
That is a new name to us? As Well, I'm sorry, but wem--
He does not appear on the notepaper, does he? A. He did --

He was not a principal, but he was in charge of the Loendon

office.

When did he join? A. He joined as an office boy during the
war,

I see; and he graduated -- ? A. As an architect.

So he lived in your flat at Greycoat Place, and you lived —--

A. And, prior to that, lived in Catherine Place.

No, I am talking about the Dorchester. Do not slide away,
Mr. Poulson, A. No, I am talking about Greycoat Place, sir.
So, if you had a permanent suite at the Dorchester -- A. Moo

-- or almost a permanent suite for six months in the year, that
must havs cost a great desal of money, must it not? . 1

did not have a permanent suite at the Dorchester, sir, not even
for half a year.

Right. At any rate, for quite large periods; is that right?
A. N2, once a week for probably six months of the year and
never more than twice a week.

Now, you appreciate, Mr. Poulson, that hotels keep -—

A. Records.

-= records. A. 1 do.

You know, the thing for the police. A. Yes.

So I am now going to ask you - and I want ynu to be very
careful - to what persons, if any, did you lend your Dorchestex
suite to live in, to sleep in? A. I didn't lend it because

it wasn't mine in the first place, but I provided accommodation



for certain overseas clients.

2463, Q. Can you think of one? A. Yes.

2464, Q. Who? A. The Lord Chief Justice of Nigeria and his wife.

2465, Q. He was a client? A. No,

2466. Q. A client? How could a Lord Chief Justice be a client? Ae I
thought you said he was a client - sorry,

2467. Q. No, you said "certain overseas clients". A, I'm sorry, I
didn't mean clients. I'm sorry, I meant he was a friend of
mine.

2468, Q. I see, A. He entertained me when I was out there and

introduced me to a lot of peuple,

2469, Q. I see, Did any pople who were not overseas clients stay
there? A, I believe that Brown, the City Architect, stayed
there once.

2470. Q. Well, that, in fact, accords with my information that Mr.
Clifford Brown - that is the City Architect, the employer
of Miss Fenelin - stayed there. A. Yes, once.

2471. Q. Why should that be? A. I believe he was going =-- He couldn't
get in and he asked me if I could get him in at the Dorchestecr,

2472. Q. He asked you? A. He asked me -- he couldn't get in -- The
holiday bookings at certain times of the year ---

2473, Q. Yes, look, do not slide away. I am just talking about giving
the keys of a very --- A, I hadn't the keys, sir. You
have to go to the -~ Just the same as you would have to go.

2474, Q. You told the Dorchester that he could stay in your suite; is
that right? A. Nno, sir, I had no suite there as such,

2475, Q. All right; what did you have? A. I had accommodation thare
which was different every time., It was never the same room.

2476, Q. What do you mean? You mean a bedroom? A. A bedroom and
occasionally I had --

247T7. Q. A sitting room? A. A sitting room, but it depended on who
I wanted it for,

2478, Q. What did you say then? Ae I'm sorry --=-

MR. MUIR HUNTER: Can I havg the witness's last answer, please?
(The shorthand writer read back the answer to Question 2477)
2479, Q. What did you want it for? You lived there. A. No, I didntt

live there, sir.

2480, Q. When you were in London. You said you lived there when you
were in London because your flat was occupied by the London
of ficermanager, did you not? A. I did, but not lived

permanently. Living is living permanently.
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2485,

2486,
2487,
2488,

2489,

MR. SAFFMAN: Sir, I really must protest. The witness has said

on at least six occasions that when he stayed in London he
stayed at the Dorchester; he had no permanent accommodaticn
there but every time he went he reserved a room. On occasions

he reserved rooms for other people.

MR. MUIR HUMTER: No, that is not what the witness said. The

witness said he had accommodation - we will not argue about

what it was - which he let other pecple occupy.

MR. SAFFMAN: No, sir, he did not, and I would ask that the

transcript be read back. That is what my learned friend says =—---

MR. MUIR HUNTER: Never mind. We will ask Mr. Poulsan what, in

0.

Q.
Qe

Q'

fact, he wants to say.
Now, you had a room at the Dorchester forperiods of time; uis
that right? A. I had a different room at the Dorclies*er

which was booked by Miss Mcleod, but it was very rarely the szme

room.
Very good. A. It was what they had available.,
You bocked it for periods of time? A. 0One day a week mos=ly,

never more than twe.
You said it was about six months of the year? A. It coulen't
be more because in the month of August I was not in Lecndong
the months at the end of December and January I was never
there, and I would be away at least over three months abroad.
Yes. Well now, let us try and get back to the point, The
point is the expenditure of your assets and your creditozs'

| assets on paying the Dczi:tiester for the accommodation of other
people. Naow, you have told us something about Mr. Clifford

| Broawn, the Chief Architect of Bradford, staying in vour room

?at the Dorchester; is that right or not? A. Not in my
room; in a room.

:For which you paid? A. Yes, sir,

Why? K. The account was sent to me, I suppose,
Why did you pay? A. Not for any pecuniary benefit from him
because I couldn't get any. I{wasral:eady working faor the
authority.

Why do you bring this matter in, Mr., Poulson? I have not
suggested that this was an improper transaction, I simply

want to know so that we can recover from Mr. Clifford Brown
the cost of living at your creditors' expense at the Dorchester.

Now, can ycu help me about this? A. Well, I didn't make a
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loan. T didn't say to him, "I will loan you the money to
stay there", if thzt's what you want me to say.

2490, Q. Right. Well then, surely such a sznio: nity officer as that,
presumably visiting Lendon on basiness, would not expuzut te stay
at the expense of an architect? It would be ratasr mean, surely.
Take a moment to think about this and then staxrt t.gain, shaii wsz"
We are talking, you see, about & person who is not represented
here, and I am sure you want to put him in the fairest light;,
do you not? A. 1 think the only thing to do is %o =sk him
for it.

2491, §. No, Mr. Poulscn. When I said you gave him the key, wha’ I me.nd
was that you told the Dorchester he couid stay there ot ygurm
EXPENSE. Well, I would like to know how often this happersu?

A, Once,

2492, Q. And why? A. Once.
2493, O, Why? A. Well, for the siple reason he asked.
2494, Q. Because he was a friend of yours? A. Yes, and had huoea sinok

I wae a boy.
2495, Q. And you wanted to make a duonation to him also? A, HNn, si.
There was no suggestion of such 2 wnrd.

2496, Q. Well, then, what was it? Did you say, "Don't baother to nay.

Put it on the bill"? A. I didn't tell anybody :o put il on
the bill. ht least, T expect it was on.

2497. Q. When was this? A. T can't remembex, sir.

2498, Q. Long ago? A. It must bs cver Tour years ogo because |
haven'!® been there froy tnrTee years.

2499, Q. 19687 Right? A. OG> 1967.

2500. Q. Did Miss Fenelin stay there? A. I woutdn't knocw, 33T,

2501. Q. My information is that she did, Can yon not remember? A. No,
Sir.

2502. Q. It wculd not be surprising, wciild it, if she was a h.zd up
girl visiting London, that =1 should let her have some
accommodation? You bought a holiday and a carpei for her:
why not her hotel room? A. I understood that shz went un
holiday and it was not in London and I understood -- I don't
know where it was, but I didn't understand it was London and I
didn'+ know she had stayed at the Dorchester.

2503. Q. Did the Pottingers stay in your room there? Did you preovide
accommodation there for them at your expense? A. T think

they did one night before the night we went over to Italy
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S0 you accommodated -- Italy? A. Well, we flew when we
went on the Hellenic cruise, sir.

So you put them up at the Dorchester - all three of them?

A. Three. I think sa. I'm not quite sure about that, sir.
Well, that must have cost you a pretty penny, surely?

A. It would be about £21, I suppose, in those days.

I see. Package deal? A. No, it was &7 bed and breakfast
in those days.

No, a package tour, I should have said. Best hotel in London
followed by the Hellenic cruise. According to my instructicns,
Mr. Poulson, Miss Mcleod, your secretary, was in touch with the
Dorchester almost every day, Would you deny that? A. 1
certainly would "every day", yes.

Right; and there are, or were, if we can find them, files foxr
bookings at the Dorchester of considerable size? A. I
expect there were,

Well then, would those all be bookings for yourself or for
others? A. I don't know of any athers, sir,

Well, we have got the Pottingers, a civil servant from Scotland,
Mr., Clifford Brown, the City Architect from Bradford, the Lao=xd
Chief Justice of Nigeria. Do you mean to say that in the

years we are considering those are the only people to whom

you provided gratuitous accommodation? (Long _pause) Ao 1
am trying to remember, sir. I just can't remember,

You gave large parties at the Dorchester, did you not? fie 1
never did that, sir. I resent that remark.

And when you were completely out of money in March, 1970,

did you not see the Dorchester paid by your solicitors? At
any rate, do you remember Messrs. Clifford Turner arranging

to pay the Dorchester bill? A. Yes, sir,

Why should they do that? A. Because Mr. Grimwood liked to
go to lunch there every time we met.

Do you mean you were feeding Mr. Grimwood also at the expense
of your creditors? A. No, sir. I was being asked to go
there when we met for business by Mr..Grimwood, and he took
the account.

I take it, therefore, that in seeing which creditors were paid
you decided according to whether you liked them or not; is
that right? A. Certainly not.

I look at a letter dated the 25th February, 1970, from yourself

to Messrs. Clifford Turner - "Dear Mr. Grimwood" - in which
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2521,

2522,
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Q. Do you want to see the letter?

MR.

MR.

you say, "Thank you for paying the Dorchester account for me.

It is much appreciated", Now, why should he do that? On
the 24th February 1970, Miss Mcleod had sent him —=- A, Because

all accounts were sent to him,

sir,

"All the eccounts we have outstanding at the Dorchester were

sent to Mr. Grimwood and he then peaid them." A. All

accounts, whether they were outstanding or which were received,

were sent to Mr., Grimwood to deal with, sir.

And do you know what Mr, Grimwood paid them out of? A. Monies
that he had collected, I expect.

Monies that you had collected
personally, because I was out
I read from the letter of the
find cheque, duly endorsed as

Scott has agreed you will pay

and sent to him. A, Not me

of that business.

25th February: M"Enclosed please
requested, which I understand

into your clients account,

together with my cheque made out in favour of your firm For

£945.7.004." So, in fact, you were seeing the Dorchestex

paid ahead of your other creditors? A. 5ir, Scott was the

fimancial ceontroller, and if he was the financial controller

it was his decision.

You had drawn a cheque in favour of Mr. Grimwood to enable him

to pay your bill at the Dorchester Hotel. That is the fact,

is it not? A. From what you have said.

Well, look, do you wanti to see the letter? Ao T don't know.

I don't doubt your view.

A. No.

SAFFMAN: Would it be uf assistance to know how much the

Dorchester bill was, sir?
MUIKR HUNTER: We cannot find

the accounts; Mr. Grimwood has

got them, but apparently it came to &545, My frieno is

welcome to see the letter. I

£500 1s a large amount, is it

do nct want toc take up time.

not? Why should you have a

bill for &£500 at the Doxchester if you had not beer entertaining

other people? A. I don't know for what periocd it was, sir.

It cculd have been a long time, do you think? A. Yes.

They didn't send me it every d

ay or every week, They will be

able to give you that information, I'm quite sure.

S0, we have dealt with holidays. You are going to look at the

list of all the transactions for the last eight or ten years to

discover people to whom you think you may have made donations of

one sort or anothexr? A. And you will see that I have the

facilities available to do it.
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Are there no other records whatsoever? A. I haven't any,
sir. I handed -- I took 211 the files -- in two visits, Mr.
Saffman came and took them all - the files I had.

You did undertake to look for some further documents, but you
have not been able to find any? A, No, what Were these
with reference to, sir?

You undertook to look for further documents relating to your
affairs. I take it you have not found any? A. No. What
particular points were these? I thought I had cleared them
all,

It is the end of the last hearing - 1927. A. But I haven't
got a copy of that, sir.

I said to the Court, "Perhaps the bankrupt could be asked to
have a final search among his personal papers somewhere that
would include some of these very confidential matters." The
learned Registrar said, "Mr. Poulson, before the resumed
hearing of the Public Examination I would be obliged if you
would make a thorough search of any files which you still have
in your possession or which you can get at." Do you
remember? A. As far as I am concerned, at my home I

have none other than a few Methodist files ==

Yes? A. =—=- and as far as the other files, either the
public Trustee, the Official Receiver or Mr., Saffman have
them, sir, and the present partnership, and I.P.D., and
everybody else.

MUIR HUNTER: I want the witness to be shown a copy of

Day 2.

SAFFMAN: While that is being found, sir, my learned

friend was kind enough to give me the file he referred to
previously. There are two letters which I would like to
mern'icn about it, a letter written by Miss Mcleod, "1
understand from Mx. Poulson that you require the accounts

you have outstanding at the Dorchester," and then the letter
referring to the £545. 7s. 1d, "My cheque from Mr. Poulson-- "
It goes on to say, sir, "Enclosed please find chegues, duly
endorsed as requested, which I understand Scott has agreed

you will pay into your clients account together with my

cheque made out in favour of your firm for £545., 7s. 1ld, the
same figure as the Aycliffe Development Corporation cheque."

I do not know what connection that has with it, sir, but —---



November, 1963, are the same initi:ls as z ppear on the

caompliment slip. A. I see what you mean, yes, sir.
2545. Q. So you know who it is? A. Yes.
2546. Q. And it says, does it not, "Is this all right?" A. Yes.

2547. Q. That letter - that carbon copy, with that compliment slip ~
was sent to you, was it not, by the signatony of the lettey?
A. Is this my file?

2548. Q. This is your own hospital file. A. Well, it must havae bsen,
Sir,

2549. Q. And "Is this all right?" refers to the contents of thso lettei,

does it not? A. Well, the compliment slip does.

2350, 0. Yes., A, I should imagine so. I haven't read the lettex
vet.

2551, Q. Do you not remember what it is about? A, No, sir.

2552, Q. Well, take a moment to read it. I am sure you remember wiat
it is now, Mr. Poulson. A. Can I just finish the letter,

please, s5ir?

2553. Q. All xight? It is all about yoursclf. A. Ygs, sir.

2554, Q. That is a reference given by one officer toc another about
your fiim, is it not? A. Yes, sir.

2555, Q. You see the date of the letter - the 4th November, 19637
A. Yes,

2556. Q. Dg you wish to say anytning further about your answer to
Question 10877 Do you see the dete given in Question 1087:
A. Yes.

2557. Q. The 16th November, 1963. A Yes, sir. No, it was as I

stated earlier,

2558. Q. No ccnnection between that letter and that payment?
A. Certainly not.

MR. MUIR HUNTER: I hope the Court approves, your Honour, of
the sieps taken to avoid injuring persons who are not
represented.

2559. 0. Now, Mr. Poulson, have you buen able to think about the two
guesticns which we discussed before the adjournment - the
memoranda of the 12th and 16th January, 1970, relating to
cansultants? A. N, éir,_I ha;en}t;_;na the reason is
that I went home in a rush vo find my wife seriously ill,

2560. Q. I am very sorry to hear thet. A. And I told Mr. Saffmen

just as I arrived in before this court to @ sk ==
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2561.

2562.

2563.

2564,

2565.
2566.

2567.

2568.

2569,

Q. I wish I had been told, Mr. Poulson. Are you not feeling
well enough to continue? A. I am fit and well to
continue except on that question, sir.

MR. SAFFMAN: It is my fault, sir, but it was on Mr. Poulson's
specific instructions. He did not want the Public
Examination adjourning. It is his wife who i= ill, not Mr.
Poulson. I was going to ask you, sir, later on, if you would,
in fact, sit no later than half-past four becauss the docteor is
expected shortly after-wards and Mr. Poulson wants to get homs
when the doctor is there. Well, sir, for the next hour —--

MR. MUIR HUNTER: I had proposcd, sir, with your consent, to
rise at half-past four, if that is convenient.

THE DEBTOR: She's having an X-ray tomorrow.

MR. MUIR HUMTER: I beg your pardon? A. She is havirg an
X-ray, I understand, tomorrow.

d. Well, of course. Now, when we discussed Mr., Dan Smith's
payments on the second occasion, you said there were no
contructs, no reperts, no accounts; do you remember?

A. Yes, sir.

Q. Would you now look at this document? I show you this
letter T.D.5.1.

MR. MUIR HUNTER: Have you got one, your Honour?

THE REGISTRAR: I have nnt, no. (Copies handed to the
Registrar and the debtor.)

MR. MUIR HUNTER: I will show my friend it.

Q. 6th February, 196 - A. Two.

Q. 1962, addressed to Mr. Den Smith. Is it signed by

yourself? A. It is.

Q. "Confirming our conversation, I look forward to you joining
my organizetion as a consuliant in connection with the town
devaelspment sites fer a period of one year and then reviewsd
in the light of our experience.” Do you remember this
ertgagement? A. Yes, sir.

Q. "I conTirm you are to receive a salary of £800 a year plus
£1,500 expenses, %to be paid in twelve monthly sums as from
the 1lst February, 1962." So that is a contract, s it not?
A. Yes, sir.

Q. Between yourself and Mr. Den Smith, as a raesult of which he
was to receive £2,300 a year; is that right? A. Gh,

sorry, yes. I didn't know you were asking me.

Ti.



2570. Q. As a consultant in connection with the town development sites?
A. fes.
2571. Q. Well now, this was thot part of your business which consisted

in finding out which town centres were to be developed and

then trying to get yourself employed, was it not? A. No
sir, to get on the list in competition with others.

2572. Q. To get yourself employed by the developer who was going to
get the contract with the council for the develogment of the
city centre, surely? A. These weren't awarded like that,
sir. They were never given to individuals; they were always
in competition.

2573. Q. Yes, well, I am not concerned with whether it was in
competition or a —-== A. Well, it varied. It wasn't onc
developer; it was a number of developers.

2574. Q. Well, now, this establishes Mr. Dan Smith as a consultant.

He remained such a consultant, did he not, throughout the
whole time down to 19697 A. Yes, sir.

2575. Q. And, therefore, at all materinal times, I take it, subject to
an increase in his remuneration, Mr. Smith was your employee?
A. 1 never looked at him and I am quite sure he never looked
at me as I was.

2576. Q. He was your independent contractor acting as your agent? Is
that not what the lettor means? A. No, sir, he wasn't
a n.ntractor. He had a painting and decar ating firm which I
never used.

2577. U. No, "joining my organization" means tha : he comes within your
organization? A. Yes,

2578, QJ And he remained within your organization throughout, did he

| not, down to the end of 19697 A. Yes, he did.
2579. Q. So, we need not conecern curselves, need we, by all this
‘group of companies that keep on cropping up in the Dan
Smith field. Your relationship was direct with him, was it
not? A. My relationship with him was very peéiodical,
not as you would expect -- well, probably assuming every
month.

2580, Q. At any rate, I am going to show you a letter from a photo-
copy of what is cazlled the Baker file, dated 3rd March, 1969,
from Mr. Smith, signing himself "Dan", to yourself, addressed

to "Jahn", (Letter handed to the debtor) Do you remember

receiving a letter in that form addressed to you persanally?
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2581,

2582,

2583.

2584,
2585,

2586,

2587.

2588.

2589,

2590,

25%1 2
2592,

Q.

A. Na, sir,
Who has written at the top? A Decause for the simple
reason - I think you can check up this - I would be in the
Persian Gulf at the end of Fubruary, and the beginning of
March.
Mr. Poulson, you have not read the files; I have. I ask
you again - did you not see this letter? A. Ne, sir,
Who has written at the top "Mr. Baker, please note"?
A It wculd appear - I'm not accurate - and it's cortainly
different from the bouttom writing - Miss MclLeod is the "Baker",
but the bottom writing is somebody else whose writing I can't
recognize.
Yes, well, that is Mr. Dan Smith'g office. A. Oh.
Will you turn to the letter above which is dited the 10th
March? This is a letter addressed by Mr. Vivi n Bake:

to Mr. Smith. "Dear Mr. Smith, Mr. Poulson has passzd to
me a photo-~copy of your letter dated 3rd March, 1969,
concerning the new arrangement fur monthly paymments which
are to operate from the lst April, 19%69." If Mr. Daker
is correct, you had given him a photo-copy of the lettex.
A. I woulidn't have given him it. I would have gone through -
he wasn't in the same office. It would go through Miss
MclLeod, through to a mescenger who would take it z:ross.
Aze you sugresting you nevsr saw this letter? A. I am not
suggesting that in the iesast.
Shall we proceed on the basis that -- A. Who is Mr.
Marron anyhow? I don*t know who Mr. Marron is.
Well now, my point in showing you this letter, Mr, Pouleon,
is thig === A., O0Oh, it's his solicitor.

Yes. This letter zoncerns a re-arrangement of the manthly
payments that were being made by your organization to Mr.
Smith, which we had discussed on the previous occasion; do
yscu remember? A. Yes,
What is happening hure is that the sum of £1,816 13s. 4d.,
which had been the basic monthly payment, had been reduced

a little while before -- A. Yes.

-- to £1,524 0s. Od. Do you see that? A. Yes.
And this is a letter from Mr. Smith, a mcmber of
your organization, you admit it, changing that and splitting

it up into two parts, one part the £1,232 6s. 8d. and one
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2593,

2594.

2595,

24294.

2997 .

2598.

2599,

2600.

2601,

part &£291. 13s. 4d., and he is asking you to re-distribute
the payments you were going to make in that form, is he not?
A. Yes.

U. We need not concern ourselves with the purpose of this
re~distribution. The point is this: you, in feact, whan
I put it to you that Mr. Smith was receiving his payments
by banker's order, sazid that was not the case. A. 1
wasn't aware of it, sir.

U, Do you krnow that we have found credit transfers, incoming
to Mr. Smith from Ropergate Services, for the sums of money
shown in this sort of letter, and you can see them if ycu
like? A. No. I mean, it doesn't matter as long as they
were paid. I mean --

{. Mr. Smith's bankers produced them by order of the Couxnt.

A. I see.

(. And they show incoming credit transfers on a standing crde-
arrangement from Ropergate Services to Mr., Smith and then to
Mr. Smith's company. Now, this shows, does it not, that
from the beginning, in 1962, to what is very nearly the ond,
in 1969, Mr. Smith and you were dealing direct as man to man
and you were providing him with money which he then paid
away for your purposes? A. No, sir. He came down, as
I have stated before, about once every six months,
complaining he hadn't enough; his expenses were greater
‘than he had anticipated.

Q.! Yes. The point is, he was dealing with you man to man,
was he not? And wh 't he did, therefore, he did for you,
did he not? A. Well, he =-- And himself.

d. Of course. Now, do you remember we discussed befcre the

A%%journment the North Shields file? A. Yes, sir,

Ue /yuu said that whatever Mr., Mallory was doing was no
concern of yours and you neither knew or gave authority
for ita A. I didn't say it was no concern because,
after all, as you reminded me, whatever these people did was
my responsibility in the final issue.

Q. I am going to stow you the file now with a letter of the
6th November, 1962, a photo-copy, addressed to yourself.
kFile_ﬁanded to _the debtor) Do you recognize the paperx

and the writer? A. Oh, lord, yes.

Q. It is Mr. Chippindale, is it not? Lock over to the
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signature. Who is it signed by? A. Chippindale, sir.
2602. Q. Yes. Sam Chippindale. When you have finished the letter
will you give it back to the clerk? (Hended _te Mz. Muir

Hunter.) Now, this is a letter from Messrs. Chippindale & Co.,,
the proprietors of the Arndale Trust, are they not? A. Yes.
2603. Q. It is about the North Shields' authority, is it not? A. Yes.
2604. 0. And he concludes by saying, "I would, however, like your
candid comment on North Shields as to the extent to which you
Lan_consolidate Arndale's position here. I say ‘this because,

- R ]
as far as I know, North Shields has a Conservative majority

in the council,” This was 1962. "On the other hand,

because of the proximity of your colleague to North Shields,

this may help considerably. However, we have reached the
stage now where we are going to have to decide what we are
doing, and your very early comments on North Shields will be
greatly appreciated."
MR. SAFFMAN: Sir, is this not a matter which does not concern
the state of affairs of the debtor?
MR. MUIR HUNTER: Oh, it does indeed, my dear fellow.
MR. SAFFMAN: Or is this =
MR. MUIR HUNTER: No, it concerns Mr. Poulsen very much indeed.
MR. SAFFMAN: As you please.
MR. MUIR HUNTER: This is where the assets went,
2605. Q. Who was your colleague who was in the proximity of North
Shields? A. Mallcry.
2606. . Mallory. Exactly. And Mr, Chippindale is wanting your
help to consolidate Arndale's position in this region?
A. He asked for it.
2607. Q. All right; and you accepted that letter and you fz-warded a

copy of it to Mr. Smith, did you not? I show you a letter
of the 13th November, 1962. (Handed to the debtor.) Is that
your signature? A Yes, sir.

2608. Q. "Dear Dan," you write on the 13th November, 1962, "Further
to my telephone conversation with you this morning, I enclose
a copy of Chippindale's letter in connection with lorth
Shields. Eyidently there is a short list being prepared.
I have plenty of friends on the Tory side, as vou well know,
Dan, and this is probably the best way of going about it,
There is only one thing. I am wondering if you can find out

about this development at Cullercoats." Now, I pausec to

-
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explain thot Ngrth Shields were bslieved to want a
development at Cullercoats which would have to be done by
the successful developer. I continue with the letter,
"However, if you think it wiser for you not to inierfere, do
not hesitate to say so. " Now, you have read that letteu’
A. Yes.

2609. Q. Will yocu accept it from me - you are welcome, yOou ©T your

2610,

2611,

2612,

2613,

2614,

2616,

2617,

solicitor, to read the file - that that proceeds logically
under your direction, and the direction of your colleague
Malloxy, down to the letters to which I brought your attention
this morning? Do you now wish to say that you discwn M:
Malliory's conduct of this particular project? A, No, =1,
What I say is this: that I don't think that Arndale even got
on the short list.

Yoeu are not following me a2t all, Mr. Poulson. Whet I an
anxious to discover is what was the nature of the
reilationship between you and Mr. Smith. Now, you have
acuepeed that Mr. Smith was a membor of your organization,
have yuu not? A. Yes. -
Mr. Smith received very large sums of money from ycu far
forwardiry your interests? h. Yas.

What we are trying to discover is what he did with the mwonuy
rzceived for the purpoeses of forwarding your interests, are
we not? A. Yes.

What we find is thot Mxz. Chippindale writes to you about
getting the cuontra.t fur Arndale for the development of

lorth Shields, and you pass it to Mr. Smith for investigation,
do you not? AL, Yes.,

May we take it, therefore, that the --- A, As i1 was 1in
nis area.

~- wnole of the contants of this file, which you are welcems
o examine, are the -~onsnquences of @ prcject that you set

on foot at the request of Mr. Chippindale? A, No, sir.
The first overtures came, I am quite sure, from North Shiclds
asking if I was interested in doing a development.

T have shown you the letter from Mr. Chibpindale, nave I rot,
which is the opening of this file? A, Yes,sir, but that
does not = He having known that we had been appointecd feor
the development alrsady.

The point is this - I am not attributing any kind of blame %o
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2618.

2619,

2620,

2621,

2622,

2623.

you, Mo, Poulsan - I am simply trying to establish the

facts. I have here twenty-eight files, each relating to a
town or a district maintained by Mr. Smith. vill you accept
that? A. I will accept it, but I am surpriscd to hear
by

Q. Will you accept - and I will show some of them to you - +hat
on practically all of the files there is & letter from
yourself or one of your partners directly involving himself
in what was being done? A. Yes.

4. And do you now wishto resile from the position you have
adopted that you had no idea what Mr. Smith was doing and you
never got anything concrete out of him?

MR. SAFFMAN: Sir, the debtor is being asked to resile fronm
a statement he made on the basis of accepting assurances
that there are certain letters in certain files,

MR. MUIR HUMTER: All right --- ”

MR. SAFFMAN: He has acceptod the lstters in the files but the
leitturs have not been read.

MR. MUIR HUNTER: If my friend wants to do it the hard, long
way, and the Court wishes me to do so, I will. I will do
it againsi my wishes.

MR. SAFFMAN: Sir, I only wish it to be done properly, whatever
that may be.

THE REGISTRAR: Perhaps you could show Mr. Saffman some of the
letters ---

MR. MUIR HUNTER: I do this very much against my wishes, but if
it has got to be dong -=-

Q. I will take the file entitled "MNewcastle - 0.5.3. activity -

A. R. Hadwin". Now, A. R. Hadwin is Alderman Roy Hzdwin, is

he not? A, Yes, sir.
U. Now, do you remember wha%t happened at Warrington? A. Yo
what, sir? No, sir. I didn't know we built anything there.

U. You ses, when [ put to you about North Shields and ir.
Chippindale, you said, "Oh, well, we were engaged as
consultant architects there already," but it appezred, did
it not, that it was Mr. Chippindale who wanted you to use
your influence or give your assistance in getting him the

caontract for Arndale at North Shields, was it not? A, Yus,

sir.
Q. Well now, when we look at Warrington we find that it is VETY

much the same position, and in this case the letter is signed
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2624,

2627.

2628,

26 4%

2630.

2631.

Q.

d.

Q.

QO

=

Q.

by a Mr. William Gower of the Pontcfract office. Was he one
of your assistants? A. He was a principal.

Yes; and we find Mr. Gower writing to Mr. Kirkup on the

3rd December, 1963, about Warrington and Littlewoods. They
were developers, were they not? A. Yes. They would h=ve
approached us, I expect, because they approached us on a
number of sites which they wished to develop, with Healey ard
Baker always,

And Mr.{irkup then takes certain steps. A, I dorit know.
I mean, I dont't know anything about Warringtecn. 1t nevar
went on.

I lonk at the 13th December, 1963, letter from Mr. Gowers to
Mr. Kirkup which begins, "Warringten. Mr. Poulson has kg
speeking to me on the telephone saying you had told hin I

had not contacted you with regard to the abaove," so that
makes it plain, does it not, thet you were, in face,
concerning yourself in this matter? A, Concerning it,
but thz whole thing - the only thing that matters is when

you get a thing, an appointment. Littlewoonds would

approach me, I expect, in the first place.

No; the pouint, you ses, Mr., Poulson, is this: I am trying
to discover what, in fact, this vast sum of money was being
spent for, and by whcui, and under whose direction. You
appreciate that? A, Yus,

What I =m suggesting %> you is that everyth'ng in these

files - every single one of which I have read page by page -

4

relates ‘o activiiies directed and controlled by vouxnself
and your partners for the purposes of obtaining wovrk for
the business; 1s that not right? A. Of cetting on to
lists for appointment in consultation with othars in
competition, because that's huw all those town centre
developments wers handlec.

Yes; and what you were doing was directing Mr. Dan Smith
as to what he was to do? A. Sometimes I would say we did
mOre On DUr own,

Would you look at this letter dated the 10th March, 19647
(Handed to the debtor.) Is that signed "John -~ per pra"v
A Yes.

Addressed to Mr, Smith on your own notepaper? A, Yes.

We wanted our drawings in t.» be compared with othurs. That's



2632.

2633.

2634.

2635,

2636.

2637.

2638.

2639.

d.

Q.

all that muans.

What this letter says is, "Dear Dan, Please can you get a

set of drawings of what the local authority scheme is for the
above so that we can get our scheme in for the 26th March.

As therg is not much time we should like these drawings by

Friday, 13th March." A: That would be the area
designated as and for development; a hloek plan, in other
words.

And then on the 13th March you write to "Dan" again - ""Have
you been able to get the drawings." You go on, "We do not
want to be very far from what they want." Now, this meens, |
does it not, that you would like the local authorities' cwn
drawings in order to be able to draw something which a-corded
with their own idea? A. No, sir, for thi simple reason
that local authorities never did schemes on their own that I
ever -~ except people like the West Riding County Council
latterly provided a service for smaller urban districts.

All these were put out to --

No; you have not listened to the question. You can cee

the letter, if you like. This is a desire to obtain the loccal
authorities' own drawings, is it not? A, No, sir. It's
the block plan of the designated =---

Just read what the letter says. A. Yes, but what that
refers to is the plan of the town centre development whien

is the designated ares for development. That is all they
would do.

What arz "the drawings"? A. That is the drawing - one
drawing.
A block plan? A. A large scale plan, the size of this

desk, which would be the designated n~rea,

Why did you have to ask Mr. Smith to get it? A. Lecause

he told us of the development.

Why did you have to ask him to get it? ‘ias it ava:leble

to anybody? A. Yes, it would be.

I see. Give me back the file. (Handed to_Mr, Muir Hnter.)
Was this an Arndale case? A. I don't think so, sir.

T
I lock at a letter dated 20th April, 1964, signed per pro
Mr. Sam Chippindale, addressed to you, "Dear Mr. Poulson,

Warrington", A, I can't remember which was which, sir.
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2642,

2643,

2644,

2645,

2646.

26470

Q.

a.

Q.

Q.

Q.

MR.

MR.

(Pundik

"We do not seem to be able to make much progress here. Ygu
will remember we were waiting to receive plans showing what
the authority actually had in mind, but it secms these are
very difficult to get hold of." There is the letter.

(Handed to the debtor.) So, Mr. Smith was having tu exe:ﬁ

himself and spend your money, I suppose, in some way to get

nold of the drawings. A. Well, Arndale could also get

—— =

these drawings themselves.

Why does Chippindale write and ask you about it? A. Sir,
I can't remember what he did it Tor in 1964,
Can you remember trying to get hold of the local avtthority's
cwn drawings for the Warrington city centre development?
A. No, sir,
The letter says you were asked to do so and it scemed to be
difficult. Ypu still do not remember anything about it?
A. No. I was only concerned with those that were
succrssful,
1 see. The file discloses in May, 1964, "Mr. Chippindale
is nattering me about the above project at Warrington."
Well now, there are many like that, Mr. Poulson. Whasn we
read these files does it not appear now that you knaow
perfectly well what Mc. Smith was employed and paid to do,
and the t your answers on Day 2 were not strictly accurate?
SAFFMAN ¢ Sir, surely it must be "when we have read these
files".
MUIR HUNTER: Looking at the two files i have shown you,

Mr. Poulson, on North Shields and Warrington, does it not
N_ﬁ__.__‘g

appear clearly that you knew, at least in that respect,

what Mr. Smith was employecd and paid to do? A Mr.
Smith, as far as North Shields was cuncerned, did not get
tt. It was already obtained. So it couldn't have ceompared

with Warrington.

2648, Q. My question, Mr. Poulson, was what Mr. Smith was employed

and paid to do, not what he did. A. To get us on the

list in competition so that we would be in compet:tion to
get town centre developments either through developers cr

for later local authorities, because I was the person who
first brought out that local authorities should do their own,

and the first example is Siockton-on-Tees.
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2649. Q. Well, I ask you again. Does it not now appear clearly
that you knew what Mr. Smith was employed and paid to do?
A. In part, sir.

2650. Q. Right. So your answers on Day 2 that you had not the slightest
idea, and the point at which you fainted, are really not
strictly accurate, are they? A. Certainly I started by
Skarne, and I mentioned there was some work on town devel .p-
ments - I am certain I did - on Day 2, but as to the specific
details of Day 2, I said I couldn't give you any then, and I
didn't, and if you'd have asked me about Warrington, until you
produced it, I'd never have mentioned it for the simple r=ason
I didn't know of it.

2651. Q. So the point is this; that whether or not he spent your money
wisely, you say now that Mr. Smith was employed and paid by
you to advance the interest of your business in certain
municipal fields? A. No, sir, not only in the municinal
fields. He went to Greece after some work with the Greek
Government. At least, so he told me. Whether he did or not,
I don't know,

2652, Q. You mean the Faulkier system of houses? A. No, sir, that's
French - I'm sorry. Foulkier is a French word - that's
Paris - and he didn't bring that either. Jimmy Hazrrisan of
Leeds brought that.

2653. Q. Now, do you remember I put to you on the last occasion about
taking the Eston Urban District Council out to dinner? Yau
think it is a joke, but it is on the file. A. I think it's
a joke for the simpie reason that .I have never heard of anything
so ridiculous in my life. We won a competition in 1952 - the
second swimming bath to be built by the Government after the
war. We worked for that authority and they sudden.y decidad
to have a film show - 0.,5.B. - which I never knew touk place
and they all went to dinner, which I didn't know un%il you told
m=. I think it's the biggest waste of money I've esver heard
of.

2654, Q. You mean you did naot know? A. And, furthermore, we didn't
build an 0.5.B. house. We were building traditional houses.
That's how stupid it is.

2655. Q. You may say, Mr. Poulson, with some justice, that your money

was not well spent. What we desire to know is haow and by
whom it was spent. Now, do you say that you never had any
reports on what Mr. Smith was doing? A. I didn't have many
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reports, and when he came to me - he's one of these VETY
plausible types - he was always promising me what was going
tc happen in the next six months.

2656. Q. You see, you first said, when asked about this. that Mr. Smith
never gave you any reports at all. I understand you now to
say that he gave you some reports. A. Well, verbal, not
written; 1let's be quite clear about that.

2657. Q, Who was Mr, S, J. Bell? A. I can't recall,

2658. Q. Dtherwise known as John Bell? I have in front of me a
memorandum of report from Mr., Bell to yourself dated the
2nd May, 1967, 0.S5.B., with a whole list of the activities of
Mr. Smith and his merry men all over the north-east. wWould

you remember it? (Dacument handed to debtor).

MR. SAFFMAN: Sir, I am sorry for perpetually interrupting my
learned friend, which I assure him I have no wish to do, but
he is now reading or referring to a report on the activities
of a certain gentleman with regard to the activities of
a certain company.

MR. MUIR HUNTER: No, I am not, I am showing the witness a
document addressed to himself and asking if he received it.
It is quite simple.

MR. SAFFMAN: If it deals with his assets, then thet is fair, =ir.

2659. MR. MUIR HUNTER: Do you remember that kind of report? A. Who
is he general manager of?

2660. Q. 0.5.B. He was sacked. A, Oh,

2661. Q. Do you remember? A Lf you'd have said that; I didn't
recognize the man's name.

2662. Q. I am looking at the minute book of Upen System Building Limited.
a meeting held on the 11th July, 1967: "Chairman - Sir Bernard
Kenyon; Present - The Honourable Reginald Maudling, General
Manager's report. Mr. S. J. Bell's report indicated that
contact had been made with over fifty local authorities with
varying degrees of success." Is that the same Mr., Bell?

A. Well, I suppose sa. I don't know.

2663. Q. You were there. A. Well, I was there, but, I mean, he was
only there for a short time.

2664, Q. No, no. "Mr. J. G. L. Poulson referred to the opening of the
show houses." A. 8h, yes, I built the show houses as an
architect.

2665. Q. And listen to this: "In mentioning the admirable work of
Mr. Dan Smith's organization, he" - that is Mr. Poulson -

"suggested the company should have more staff on the road
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as a follow-up to Mr. Smith's personnel." You were there.

A, Yes, I was there.
2666. Q. And then: ™Mr, Smith asked Mr. Poulson if Hr. Shaw cain be
seconded to 0.5.8. on full time for one year. Mr., Poulsan
agreed to make Mr. Shaw available in September.” You know
all about this, Mr. Poulson, do you not? A. I had forgosten

about this man Bell's name entirely, sir, because hc was
dismissed after we found out something that was not to his
credit.

2667. Q. Yes. New, the point of my showing you that document is thig..—

MR. MUIR HUNTER: Would somebody please tell me - it is 0.5.3.
activities.

2668. U. The fiont of the file - what does it say? A, "Peter Waud's
Progress Report".

2669. Q. Progress Report - SOITY. That file contains a report by
0.5.B.'s general manager, Mr, Bell, to yourself. S0 thers
were some reports, were there not, on the activities of [ir,
Smith? Al Serry, just a minute. You said Smith. This
is Open System Building's general manager, not Smith.

2670. Q. Yes. So there were some reports by Fr. Bell of the activitius
of Mr. Smith? A. Yes.

2671. 4. And if you go further back on the fiie you will find reports
by Mr. Smith's organisestion itself. The position, therefor:,
is this, is it not, Mr, Poulson, that it is now plain that you
directed and controlled, and were reported to by, the Smith
organizgiion, A. Buy 1it? Sorry, I didn't ---

2672. 0. You directed and controlled the Smith organization and they

reported to you on their progress? s lNo, sir.
2673. Q. Well, what does that file mean, then? A. This was a

report to the directors of U.5.3. and to myself.

2674, Q. Yes, abnut the activities of Mr. Smith. A. About the
possibility of working in the future. At least, that's how
I look at it.

2675. Q. Wickham U.D.C. This is Mr, Bell's report of the ist May,
1967, "Dansmith P.R., who were called upon to assist via
their Wickham contact, reported U.S.B. wers well pl=zced, but
the Council decided in favour of Taylor Woodrow on tha basis
that 0.8.B. did not maintain their own contracting organisation.”
Is that not a report by or on behalf of Smith? A. Yos, sir.

2676. Q. Adwick-lc¢-Street. A, That also confirms that all wo were

doing was getting on lists and getting the cpportunity of
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2678,

2679,

2680.

2681.

2682,

2683,

2684.

2685,

2686,

2687.

2688.

&

compatitive tenders.

This report is full of refercnces to individual local
government dignitaries who were to assist you, is it not?

A. Nao. This report is a list of places where we hopod

to get in and, if we had have got in, ther¢ would have been

no U.5.B. debts.

Mo. This report, Mr. Poulsan, which you admit re=eiving,

as I understand, is full of roferences to local authority
dignitaries whom it was hoped would help you, is it not?

A Hoped to help 0.S5.B., not me personally.

I see; help 0.5.8. and not Mr. Poulson personally, A. Aftex
all, Mx». Bell was 0.S5.B.'s employee and not mine.

Yos. So is that the situation, that you now wish to say

that this activity of Mr. Smith's was directed to +the asvanca-
ment of 0.5.B.7? Al At that period.

Ard not of yourself? A. Well, I was a consultant architect
end would have benefited had they got the orders, but he was
woxnkiig - Bell was 0.5.8B. - and ho was dealing with Bell, and
his peceople were dealing with Bell and not mine. They *then
asked for Shaw, who was on my staff, so that they had &
technical assistant.

Yes, all cight, Mr, Poulson. You say that this =normous and
expensive activity for which huge sums of money werc being
paid to Mr. Smith wa' not %o advance your own businues but

to acvance the business of (.5.3.7 A, But indirectly woul 4
have also advanced mine, because I was consultant architcct
and would have got the R.I.B.A. scale of fees had they got the
orders,

Dut your wife was the controlling sharcholder of 0.5 B. and
its directors were Sir Bernard Kenyon, Mr. Maudling, Mr.
Maucdiing's son, and some others. i Williams.

Yos., A. Marr.

So that these cnormous sums of money on propagating U.S.B.'e
business were being spent under the direction of 0.5.8.7

A. At that time, VES,

And with their knowledge. So they must have approved the

Dan Smith expenditure? A. At that time they did.

They did; and they know what was going on? A. At that
time they knew what was going on.

Well, then, do you remember on the last occasion I asked you

about the £200,000 item which 0.5.8. weas said to owo you,



and you were unable to explain it. Do you remember Mr.

Maudling and yoursulf had some¢ correspondence in 1968 about

writing off the £200,000 which 0.5.3. owed you and which you

would not agree to, and I put to you that this huge cxpenditure-

this huge debt - represented what you had spent on Mr. Lan

Smith's organization. A. No, sir. That was on the

development of the plans to arrive ultimately at the number

of types of hauses. That is the architectural expenditure.
2689, Q. Well then, if that £200,000 does not represent substantially

the expenditure on Mr. Dan Smith's organization, perhaps you

will tell me what the expenditure on Mr. Dan Smith's organ-

ization was for? It must have been for something. AL T
the first place it was Skarne; second —--
2690. Q. I know. Look === A, Secondly, it was partly this, and,

thirdly, town centrc - getting us on lists for town cen+r-es.
Those are the only things I can think of, sir.
MR. SAFFMAN: If my learned fricnd asks the same questions, he
cannot object to receiving the same answers.
MR. MUIR HUNTER: Very good.
2691. Q. I look at the meeting of the dircctors of Open System Builaing
in the minute book for the 19th March, 1968. "Present: Sir

Bernard Kenyon, Mr. Reginald Maudling, Dr. Williams, Mr, Marc,

Mr. Martin Maudling. (5) Finance." - and you were present,
Mr. Poulson. A, Yes, as consultant.
2692. . With Mr. Baker. [ As secretary.

2693. Q. "Accounts for the cight months ended 29th February, 1968,
were examined by the board. The indebtedness of the company

ts Mr. Poulson and to Ropergate Services limited was discussed,"

Do you remember this discussion? A. Not as an isolated
one. If it's on there, I cbviously was.
2694. Q. We may come back to it. "The company owed Ropergate Services

£32,000 in respect of expenses paid on its behalf to the 29th
February, 1968. This must be scttled as scon as possible.®

I may tell you that this is signed by Sir Bernard Kenyon.

"(b) The company owe Mr. Poulson for all the payments made

by him on its behalf which at present amount to £2149,000.

A sum of the same order was also owed to him representing the
value of the 0.5.B. design which Mr. Poulson had made available
for the company." Do you remember the meeting thon?

A. Yes, sir, and this £400,000 was the bone of & lot of

trouble, becausc I tried to evaluatec what it was worth and



2695.

2606.
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2702,

2703.

2704,

q.

Q.

4.

Q.

that is when they gave me the licence fee in settlement of the
&5 per housc,

The point is this: you werc claiming -~ and agpparently those
persans present were agreeing - that the company owed you
§£210,000, were they not? A, I @always understood they dida't
agree.

No, no. They owed you £210,000, A. I said they did, yus.
On & meeting held on the 21st July, 1969, prescnt Mr. Sales,
the new Chairman, Mr. Reginald Maudling, Mr. Martin Mzudling,

yourself, and Mr. Rooke, the former Town Clerk of Fontefract,

I belicve -- Moy He was secretary.

What? A. He had become secretary then.

Yes. The accounts for the year ended 30th June, 1859. wezs
considered. I quote: "The balance shuet showed a acot to

Ropergate Services Limited of &£58,797, and Hr. R. Maudling
referred to the £200,000% - that should be £210,000 ~ "at
mintte 5(b) of the board meeting held on the 19th March, 193¢,
He aslied why they had not been reflected in the balence sheet,
and the secretary stated that so far the company had not
acknowledged any debt of that amount to Mr. Poulson,” Do

you remember the occasion now? A. That's what I always -
I've just said. I always understood they disputed ite.

What do you say this £210,000 was? A. Was for thec work

and the development nf all the variocus types of plaiining and
working drawings for these authorities.

Who wes to bear the burdaer of the Dan Smith expenditure?

A, Them, in part.

Al thes. files that I have shown you either bear -n their front
or inside the statement that thuy are 0.5.B. files. That
means, does it not, that Mr. ESmith considered himecly as acting
for 9.5.8., did he not? A, He certainly couldn't say that
he was dealing with 0.5.B. as far as town centre devclopments
were concerned. You would appreciate that. 0.5.8B. were
building an industrialized and a rationalized traditional housc
only.

Let us cast our mind back to the budget, T.D.S5.2, that we loo! o
at this morning, on which appzar the names of theso gentiomoen
referred to only by their initials., Many of them were
receiving salaries, were they not? You remember that?

A It would appear to, from Mr. Smith,

Many of thosc gentlemen are found to be active in trying to

cbtain work for 0.5.3. - people like Mr. Urwin. I+ must
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2706.

2707.

2708.

2709.

2710.

2711.

27124,

2713,

2714.

follow, must it not, thersforc, that a substantiel part of
the oxpenditure of the Dan Smith organization out of your
funds was demonstrably for thc benefit of U.5.B. Ao It
would appear so, sir, but I can't belicve anybody could be
so incompetent as they proved to be by the results when such
little business was obtained.

Q. No, no. You may say, Mr. Poulson, that that moncy was ill
spent. The question is, was it spent for the bencfit of,
and on behalf of, 0.5.8.7 A, Not entirely, sir, 0.

@. No, no. You kuep on gqualifying, Mr. Poulson. Do try and
assist. A All I can say is ===

Q. A substantial part of it was, in fact, spent for tho ben:fic
of, and on behalf of, 0.5.8. A. What proportion was oniént
on 0.5.B., Skarnc and on town centre dovelopments, I am
unable to answer that gquestion.

Q. Well, when we find, for oxample, that Mr. Petoer Werd,
acunrding to his expenses, spent an entire month driving
around Yorkshire interviewirg councils about U.5.8. houses,
would we not think that was a fair sum to charge to U.S5.3.7
A, Yes, sir.

. Right. So the question, really, is this: dis 0.5.0. tc bu

charged with the Dan Smith organization expenscs and you say,

"Yegs, in part"; dis *hat right? A. Yes.

Q. If it is to be charned in pert, then we have to discoves how
much ., . Correct.

Q. And this would inveolve sowe === A Considerablc amount

of work and time,

}. Yes, with which you might be able to assist? AL With
which I will have great pleasurc in doing so, sir.

. Right. Well, if, provided with the files, to some of which
I “ave referred to-day, would you undertake in your own time
and under supervision —-- Fos I have no other work to do
o you haven't —--

Q. Will you undertake to look through them and assist thec
Trustee in his offices in detecrmining what psrcentage of the
work was for 0.5.B. and what was for somc other purpose?

A, I will to the best of my ability.

MR. MUIR HUNTER: I think that would bz a convenient time, sir-

MR. SAFFMAN: Might I make one roservation to that, sir. The
undertaking which my learned friend has asked for is 1o attend

the Trustee in his offices. I believe, from what I have



been told, nome of the files arc at the Trustue's officos. but
are all at the offices of his solicitors.

MR. MUIR HUNTER: They are hewvi, They are all in ccurt.

MR. SAFFMAN: Well, they arv all here, but normally at his
solicitors' or at the Official Receiver's, both of which a-e
in Leeds, so if the undertaking could be altercd to that
extent ---

MR. MUIR HUNTER: We will makec an arrangement.

MR. SAFFMAN: Sir, there is one further point which I would
like to make formally to you, and that is this. I would
like to give you formal notice, and to my learned friocnds so
that they should not under any circumstances be takon by
surprise, that at the commencement of the next hearing I
will ask you, under Section 108 (1) of the Bankruptcy Act,
to review the order which you made at the las< hearing as to
the adjounment of the Public Examimation. I do not pronoseae,
sir, at this stage - it would not be praoper for me +to do so -
to give the reasons why I shall be making that applization,
but it may be of assistance to my learned fricnds to indicate
that it is because of two matters in my learned friond
Mr. Muir Hunterbs argument in opposition to my applicetion on
page 27 of the transcript. In the middle of the pagu, the
paragraph with regard to tho matter of publicity and tho
proposition about not mentioning third parties who might be
hurt, and the last paragraph about evidence of assets, and
comparing that, sir. when tho transcript is available, with
the way in which the Examination has been conducted to-day.

MR. MUIR HUNTER: S5ir, you have, in fact, reserved, as I under-
stand, the 15th Saptember for the next hesring.

THE REGISTRAR: Yes.,

MR. MUIR HUNTER: You have alsc rzserved, I understand, the
23th and 26th September for the continuation of *wo oanding
adjournud private examinations.

THE REGISTRAR: Yes.

MR. MUIR HUNTER: Could I just take instructions on th:

h
convenient of those two possible dates? (Counsel takos

instructions)

THE OFFICIAL RECEIVER: If I could say, sir, on the 25th ard
26th I am not free.

MR. MUIR HUNTER: The reason why I was taking instructions, =ir,
was this: that Mr. Poulson has undertaken two guite considor-

able jobs. Une is to go through the books of account and pick



it is only right that I should say that the 15th would beo
certainly more conveniont for my purposes than the 25th or tho
26th, but whether the Attornoy Goneral wishes to be rocpresanted
or not, I do not know.

MR. MUIR HUNTER: I would like not to sort of have the noxt
session, sao tou speak, with Mr. Poulson with uncompletud work,

He is obviously not in very good health, his wife, we have heoard,
is ill, and, therefore, it would not be fair to precss him, uven
though he has no other occupation.

THE REGISTRAR: He has five wucks, of course.

THE DEBTOR: There is only you and I, sir, know the volumco.

MR. MUIR HUNTER: Well, it is a heavy ono. It took Mr. Bishep
and Mr. Clarkson and their assistants a very considercblc tine
even to prepare the Official Receiver's schedule.

THE DEBTUR: Eight weeks.

MR. MUIR HUNTER: And it is at fairly close rangco. I viould
press for the 25th, if the Court thought it right.

THE REGISTRAR: Will, very well, I will fix tho resumed Public
Examinaticn for the 25th Scptember, and the private examinations
for the following day.

MR. MUIR HUNTER: If, for any rcason, thosc private examinoticns
prove to be unnecessary, I will let the Court know as =soon aa
possible., I cannot sayv at thc moment. -

MR. SLYNNs Sir, I am sorry to risc again, but this docs, perhape,
produce a slightly difficult situation in that the Official
Receiver will not be “ere on the 25th. I shall certainly nct
be here because I shall probably be being led by the Attorney
General in another casc. If it transpires that Mr. Poulson
has difficulty, I do not know whother arrangements could be made
for some contact to be made with Mr. Hunter's eclerk ond the other
people concerned, and, if nccessary, representation be made to
you for the order to be changed.

THE REGISTRAR: Can you arrangae that with your clerk?

MR. MUIR HUNTER: Yes. Subject, of course, to the Court not
having used up the 15th. Really, I know therec is prussurc
on tho Court's time.

THE REGISTRAR: Oh, well, I shall keep the 15th vacant.

MR. SLYNN: I am very much obliged.

THE REGISTRAR: But it will not be a casc of the Ufficial Receiver
not being represented. Someone will be hure from your offico,

will they not, Mr. Bishop?

. QDC
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THE OFFICIAL RECEIVER:

cannot be hore.

(PUBLIL

I shall arrange for that, sir, if I

EX MINATION ADJUOURNED)




